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شهردارى شاهین شــهر در نظر دارد فراخوان عملیات اجرایى ترمیم و بازسازى قنوات سطح شهر با شماره 
سیستمى 2003094734000025 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکى دولت برگزار نماید.

کلیه مراحل برگزارى فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایى پاکتها از طریق درگاه سامانه 
تدارکات الکترونیکى دولت (ستاد) به آدرسwww.setadiran.ir انجام خواهد شد.

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهى امضاى 
الکترونیکى (به صورت برخط) براى کلیه صاحبان امضاى مجاز و مهر سازمانى اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانى:
تاریخ انتشار فراخوان: 1403/04/07

مهلت دریافت اسناد فراخوان: 1403/04/14
مهلت ارسال پیشنهادات: 1403/04/24
زمان بازگشایى پاکت ها: 1403/04/24

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه : شاهین شهر میدان فاطمیه شهردارى مرکزى - 03145225200

شهردارى شاهین شهر در نظر دارد نسبت به فروش 2دستگاه خودرو مینى بوس به صورت نقد و از طریق مزایده عمومى، 
با جزئیات مندرج در اسناد مزایده، با بهره گیرى از سامانه تدارکات الکترونیکى دولت (www.setadiran.ir) و شماره

سیستمى 1003094734000001 اقدام نماید. 
زمان انتشار در سایت :1403/03/31 مهلت دریافت اسناد مزایده: 1403/04/21

تاریخ بازدید :1403/04/31 مهلت ارسال پیشنهاد قیمت:31 / 04 / 1403
زمان بازگشایى:  1403/05/01        زمان اعلام به برنده:1403/05/02

ضمنا رعایت موارد ذیل الزامى است:
1. برگزارى مزایده صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکى دولت مى باشد و کلیه مراحل فرآیند مزایده شامل خرید و 
دریافت اسناد مزایده (در صورت وجود هزینه مربوطه)، پرداخت تضمین شرکت در مزایده (ودیعه)، ارسال پیشنهاد قیمت و 

اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران محترم از این طریق امکان پذیر مى باشد.
2. کلیه اطلاعات موارد اجاره شامل مشخصات، شرایط و نحوه اجاره در برد اعلان عمومى سامانه مزایده، قابل مشاهده، بررسى 

و انتخاب مى باشد.
3.علاقه مندان به شرکت در مزایده مى بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهى الکترونیکى (توکن) با شماره هاى ذیل تماس 

حاصل نمایند:
مرکز پشتیبانى و راهبردى سامانه: 021-41934

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام استانها، در سایت سامانه (www.setadiran.ir) بخش ”ثبت نام/پروفایل مزایده گر“ موجود است.

مناقصه عمومی یک مرحله ای (نوبت دوم)
فراخوان عملیات اجرایی ترمیم و بازسازی قنوات سطح شهر«اصلاحیه»

آگهی مزایده عمومی 

فروش ۲دستگاه خودرو مینی بوس (نوبت  اول)

سعید ابریشمی راد - شهردار شاهین شهر

سعید ابریشمی راد-شهردار شاهین شهر

چاپ اول

 م.الف:۱۷۴۳۶۴۸

 م.الف:۱۷۴۳۱۲۷

       

۲

UNWTO کاربرى ریسباف را تعیین مى کند
بر اساس امضای تفاهم نامه بین سازمان گردشگری ملل متحد با وزارت میراث فرهنگی و به پیشنهاد ایران؛

۶

دوست داشتم 
به المپیک بروم اما نشد

على مانیان، کاپیتان تیم هندبال فولاد مبارکه سپاهان متولد 
25 اردیبهشت 1364 در خمینى شهر است. وى که به همراه تیم 

ملى جوانان براى نخستین بار یک مقام آسیایى...

۶۳
در صفحه  بخوانید

تعداد و مکان شعب 

اخذ رأی اصفهان 

تغییر نمی کند

شکستگی مناره 

منارجنبان استحکام 

بخشی شد

۵

آخرین جزئیات از تصحیح برگه های امتحانات نهایی خطر آلودگی هوای اصفهان تا ۱۳ تیرماهجهان نما تبلتی که تبدیل به اسپیکر بلوتوثی می شود!استان خربزه را با چی نخوریم؟ تکنولوژی سلامت

خوردن سیب مثل مسواک زدن 
عمل می کند ؟

تلاش ۲۴ آتش نشان برای جلوگیری
 از یک بحران بزرگ

سوزاندن انار آلوده برای کنترل 
«کرم گلوگاه» علمی نیست

۳

۶

امام جمعه اصفهان:امام جمعه اصفهان:

پذیرش دانشجو مطابق

 با نیاز کشور و استعداد 

افراد باشد
۳
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 روابط عمومی شرکت برق منطقه ای اصفهان

«راى اصفهان یک کلام،[...] والسلام!»
پزشکیان        جلیلى

  گرایش اصفهانی ها در مرحله دوم انتخابات به سعید جلیلی خواهد بود یا مسعود پزشکیان؟

۵

واک زدن 

ه» علمی نیست
۳

اعتقاد برخى افراد این است که خوردن سیب مثل مسواك زدن عمل مى کند. 
آیا این موضوع درست است؟ دکتر فاطمه طباطبایى اشکذرى، دندانپزشک 

در پاسخ به این سوال گفت: در مورد سیب باید...

سووودوسدودوسدددو دوسسددووسسودد
کالمپه الممپیبه المپی المپیکبهبه المپیک به المپیکبه

مانیان، کاپیتان یتانانیانعلى م ن، کالى کاپیتمانی ان،على
شت اردیبهشت364364364 44ت ردیبهشتیبهش ار 25225
ىنخملىجوانان براى نخ ن براجوانا راىملى نانى جو نخملى

صفحه  بخوانید بخوانید صفحهدر در

ببب
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3 نقطه در ایران گرمترین 
روز هفته را سپرى کردند 

آخرین جزئیات از تصحیح 
برگه هاى امتحانات نهایى

خبرخوان
ویدئویى باورنکردنى از 

اصفهان
تابناك |تصاویرى از محمودآباد اصفهان 
منتشر شده که به حدى حضور افغانى ها با لباس 
محلى شان پرتعداد است که تنها از طریق پلاك 
خودروها و تابلوهاى روى اماکن مى توان تشخیص 
داد که اینجا کابل یا هرات نیست. این تصاویر که 
نگرانى درباره تغییر ترکیب جمعیت با تجمع وسیع 
افغان ها در برخى نقاط ایران شــدت بخشیده در 

فضاى مجازى انعکاس وسیعى داشته است.

ادامه انتقادها
 از علیرضا قربانى

برترین ها | علیرضا قربانى از تخت جمشید 
براى اجراى جدیدش بازدید کرد. پیش تر بسیارى 
از تصمیم او براى اجرا در محوطه تخت جمشید به 
دلیل آسیب احتمالى به این اثر باستانى انتقاد کرده 
بودند.  این ویدئو باز هم با موج جدیدى از انتقادات 
مواجه شده است و واکنش زیادى را در پى داشته 
است. یکى کاربر توئیتر در این خصوص نوشت: با 
چه اجازه اى از ملت علیرضا قربانى قراره تو این 
میراث با ارزش کنسرت برگزار کنه؟ اون کارشناسى 
که مسئول این قضیه هست کیه؟ هر دادى که تو 
میکروفون این خواننده بزنه اســاس این میراث 
چند هزار ساله سست تر مى شه. خجالت بکشید، 
اگر مراقب تخت جمشید نیستید و بودجه تعیین 
نمى کنید حداقل مسبب از بین رفتن این میراث 

تاریخ پر از اسرار ایران نباشید.

شهاب حسینى صاحب 
فرزند شد

برترین ها| شهاب حسینى (بازیگر 50ساله) 
بعد از جدایى از همسرش پریچهر قنبرى در سال 
1401 با ساناز ارجمند ازدواج کرد. در همین باره 
برخى صفحات اینســتاگرامى خبر از پدر شدن 
این بازیگر مطرح ســینماى ایران براى سومین 
بار مى دهند. او از ازدواج اول خود صاحب دو فرزند 

است.

پیش بینى مهم 
درباره نرخ ارز  

تجارت نیوز |دلار در شروع هفته با کاهش 
قیمت بازگشایى شد و در ادامه معاملات، مسیر 
رفته را برگشت. معامله گران، بازار ارز را از چشم انداز 
انتخابات رصد مى کننــد و معتقدند تا نتیجه این 
رخداد سیاسى مشخص نشود، بازار ارز کم عمق 
اســت و فعالان بازار ترجیــح مى دهند نظاره گر 
باشند تا بازیگر. کارشناسان اقتصادى مى گویند 
با شروع تابستان، تقاضا براى دلار افزایش مى یابد 
و تا پایان این فصل روند اســکناس آمریکایى را 
افزایشى مى دانند اما پیش بینى آنها در یک ماه آینده 
وابسته به نتیجه انتخابات است. با توجه به اینکه 
انتخابات چهاردهمین دوره ریاست جمهورى به 
دور دوم کشیده شده است مى توان روزهاى آرامى 
را در هفته جارى با نوســان محدود براى بازار ارز 

پیش بینى کرد.

کشف اسکلت 
در جریان لوله کشى

روز شــنبه نهم تیرماه امسال،  تسنیم |
کشف اسکلت یک انسان در محله بریانک تهران 
به بازپرس ویژه قتل شــعبه اول دادسراى امور 
جنایى گزارش داده شــد. با اعلام این خبر، تیم 
جنایى راهى محل حادثه شــدند و یک اسکلت 
انسان را مشــاهده کردند. بررسى هاى اولیه نیز 
نشان مى داد که این اسکلت توسط چند لوله کش 
در عمق تقریباً 2مترى زمین در یکى از خیابان هاى 
بریانک کشف شده است. با دستور قاضى اختیارى 
از شــعبه اول دادســراى جنایى، اسکلت انسان 
براى معاینات دقیق تــر و تعیین علت تامه فوت 
به پزشکى قانونى منتقل شد و تحقیقات همچنان

 ادامه دارد.

رئیس مرکز ملى پیش بینــى و مدیریت بحران وضع 
هواى سازمان هواشناسى کشــور اعلام مى کند شهر 
شهداد در استان کرمان با ثبت دماى هواى 49 درجه در 

روز شنبه(9 تیرماه) گرمترین نقطه کشور بود. 
صادق ضیائیان مى گوید: همچنین شــهر فهرجه در 
اســتان کرمان نیز با دماى هــواى 48/4 درجه بالاى 
صفر دومین شهر گرم در این روز بود. او ادامه مى دهد: 
شهر نهبندان در استان خراسان جنوبى با دماى هواى 
48 درجه و شهر ریگان در استان کرمان با دماى هواى 
47/8 درجه نیز جزو گرمترین نقاط در روز شنبه بودند. 
به گفته رئیس مرکز ملى پیش بینى و مدیریت بحران 

وضع هواى سازمان هواشناسى کشور، مراکز سه استان 
کشور در روز شنبه جزو گرمترین ها بودند.

صادق ضیائیان مى گوید: اهواز در استان خوزستان با 
ثبت دماى 46/8 درجه گرمترین مرکز اســتان در این 
روز بود. همچنین یزد در استان یزد با دماى هواى 42/3

درجه و زاهدان در استان سیستان و بلوچستان با دماى 
هواى 41/5 درجه جزو گرمترین مراکز استان ها بودند.

وى دربــاره اینکــه دمــاى هــوا در اغلب اســتان 
با شــروع هفته روند کاهشــى داشــته اســت، مى 
گوید: اواخــر هفته بــار دیگــر شــاهد افزایش دما 

خواهیم بود.

رئیس مرکــز ارزشــیابى و تضمین کیفیــت وزارت 
آموزش وپرورش گفت: همزمان با برگزارى امتحانات، 
تصحیح الکترونیک برگه هــاى امتحانات در پایه هاى 

دهم، یازدهم و دوازدهم آغاز شده است و ادامه دارد.
محســن زارعى اظهار کرد: دبیران مرتبط با هر آزمون 
حدود 45 درصد در پایه دهم، 40 درصد در پایه یازدهم 
و 70 درصد در پایه دوازدهم از برگه هاى بارگذارى شده 
در ســامانه را حداقل دوبار تصحیح کرده اند و براساس 
برنامه، فعالیــت حوزه ها تا پایان فراینــد ادامه خواهد 
داشــت و مصححان سراسر کشــور از 5/30 بامداد تا 

ساعت 24 تصحیح پاسخ برگه ها را انجام مى دهند.

زارعى متذکر شد: برگه هاى امتحانات نهایى به صورت 
تصادفى در کشور توزیع مى شود و هر برگه را دو مصحح 
انجام مى دهد، اگر اختلاف نمــرات بین دو مصحح تا 
یک نمره باشد، جمع بندى از طریق سامانه انجام و نمره 
بالاتر محاسبه مى شود اما اگر اختلاف نمرات بیش از 
یک نمره باشد برگه به مصحح سوم ارجاع مى شود که 
نظر او به عنوان نمره نهایى ثبت مى شود، به حوزه هاى 
آزمون توصیه شــده است تا مصحح ســوم را از افراد 

باسابقه انتخاب کنند.
وى گفت: نتایج امتحانات نهایى دانش آموزان تا 20 تیر 

اعلام خواهد شد

سهیل سنایى
کمیته اطلاع رسانى ستاد انتخابات استان اصفهان آمار 
نهایى چهاردهمین دوره انتخابات ریاست  جمهورى در 
استان اصفهان را اعلام کرد. بر اساس این آمار، تعداد 
واجدین شرایط در استان اصفهان که مى توانستند در 
روز جمعه راى بدهند ســه میلیون و 759 هزار و 112

نفر بود در حالى که کل آراى ماخــوذه یک میلیون و 
530 هزار و 747 هزار شمارش شده است. به عبارت 
دیگرمیزان مشارکت در استان اصفهان معادل 41 در 
صد بوده که از این 41 درصد، 56/73 در صد آراى خود 

را به نام سعید جلیلى به صندوق انداخته اند.
بعد از ســعید جلیلى با 868 هزار و 431 راى، مسعود 
پزشکیان با 428 هزار و 98 راى توانست آراى 27/97

مردم استان را کسب کند. بعد از او محمدباقر قالیباف 
با 139 هزار و 979 راى و کسب 9/14 درصد آراء سوم 
و مصطفى پور محمدى با 16 هزار و 524 راى و کسب 

1/08 درصد آراء چهارم شد.
میزان مشارکت مردم استان اصفهان در جمعه گذشته 
نسبت به آمار حضور آنها در سیزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهورى ســال 1400  که منجر به انتخاب 
شهید ابراهیم رئیسى شد، از کاهش حدود 3 درصدى 
حکایت دارد. سه سال پیش، 43/81 درصد مردم استان 
اصفهان در انتخابات ریاست جمهورى شرکت کردند و 

اکثریت آنها هم به رئیسى راى دادند.
 اما حالا سئوال مهم این است که آیا اقبال اصفهانى ها 
به سعید جلیلى در دور دوم هم تکرار مى شود یا این بار 
مسعود پزشکیان گوى سبقت را از جلیلى در اصفهان 
مى رباید؟ به نظر مى رســد پاسخ این سئوال در شیوه 
تبلیغات این دو نامزد در روزهاى پیش رو نهفته است.

 امشب و فردا شب این دو نامزد رودر روى یکدیگر به 
مناظره مى نشینند که نتیجه آن تاثیر قابل توجهى بر 
کاهش یا افزایش آراى آنها در همه استان ها از جمله 
استان اصفهان دارد. ازســوى دیگر تجربه انتخابات 
هاى پیشین نشــان داده که افزایش نرخ مشارکت در 
استان اصفهان مى تواند به نفع پزشکیان تمام شود اما 
اگر میزان مشارکت در مرحله دوم در حدود مرحله اول 
باقى بماند، نام سعید جلیلى از صندوق استان اصفهان 

بیرون مى آید.

  2 سفر انتخابانى به اصفهان
هر دو نامــزد راه یافته به دور دوم انتخابات ریاســت 
جمهورى، حین کمپین هاى انتخاباتى دور اولشــان 
به اصفهان هم سر زدند. مســعود پزشکیان به همراه 
محمد جــواد ظریف وزیر خارجه ســابق و محســن 

مهرعلیزاده اســتاندار اســبق اصفهان روز 30 خرداد 
ماه به این شهرآمد و در ســالن مملو از جمعیت شهید 
نیلفروش زاده دانشــگاه اصفهان با هوادارانش دیدار 
کرد. او در این میتینگ انتخابانى گفت که خشک شدن 
زاینده رود، فرو نشست زمین و آلودگى هوا مشکلات 
بزرگى هستند که اگر در آینده نتوانیم آنها را حل کنیم 
نمى توان در اصفهان و یا دیگر شهرهاى بزرگ زندگى 
کرد.پزشکیان همچنین در ســفر چند ساعته اش به 
اصفهــان در محدوده پل خواجو، بــا برخى از مردم و 
کشاورزان اصفهانى هم دیدار و گفت وگو کرد و گلایه 

هاى آنها از وضعیت آب اصفهان را شنید.
ســعید جلیلى نیز دوم تیرماه به اصفهان ســفر کرد و 
میدان نقش جهان را براى دیدار با هوادارانش انتخاب 
کرد. نقش جهان به دلیل وســعت زیاد همواره مورد 
توجه نامزدهاى انتخاباتى بوده و پر شدن یا نشدن آن 
به معیارى براى سنجش محبوبیت آنها در کل کشور 
تعبیر شده اســت. این که جلیلى بر خلاف پزشکیان 
میدان نقــش جهان را براى میتینــگ انتخاباتى اش 
برگزید نشــان از اعتماد به نفس بالاى ســتاد او در 
اســتان و اطمینان آنها از پایگاه بالاى راى جلیلى در 

اصفهان داشت.
البته میدان نقش جهان در روز ســخنرانى جلیلى پر 
نشد اما به نســبت وزن کمپین این نامزد انتخاباتى، 

جمعیت نســبتاً قابل توجهى در میدان حاضر بودند. 
جلیلى در ســخنرانى خود اصفهان را یادآور شــکوه 
تمدن و زنده کننده اعتماد به نفس ملى توصیف کرد و 
گفت که مردم اصفهان همواره در زمینه درك عمیق 
سیاســى و هوشمندى پیشــگام بوده اند و توانمندى

 دانشــگاه هاى این دیار به تنهایى با چند وزارتخانه 
کشــور برابرى مى کند، به این معنــا که یک جهان 
فرصت هاى فناورانه در نصف جهان وجود دارد. جلیلى 
بر تامین حقابه هاى قانونى مربوط به اصفهان از طریق 
نقش آفرینى دولت هم  تاکید کرد و برقرارى جریان 
زاینده رود را زمینه احیاى فرصــت هاى اقتصادى و 
کشاورزى مردمان این دیار و کمک به ارزآورى براى 
کشور عنوان کرد. او همچنین گریزى هم به قهرمانى 
سپاهان در جام حذفى زد و براى حضور آسیایى این تیم 

آرزوى موفقیت کرد.
نکته مهم درباره ســفر جلیلى به اصفهــان، حضور 
حجت الاســلام محمدتقى نقدعلى نماینده خمینى 
شهر در مجلس شوراى اســلامى در کنار جلیلى بود 
که  به لحاظ موقعیت حقوقى نقد على (او رئیس جدید 
مجمع نمایندگان اســتان اصفهان در مجلس جدید 
است) مهم ارزیابى مى شود. این نماینده مجلس که 
براى سعید جلیلى سنگ تمام گذاشته است، خطاب به 
او در روز حضورش در نقش جهان گفت که مردم استان 

اصفهان طالب آن هستند مسیر عدالت و رفع تبعیض را 
ادامه دهید وآمده اند بگویند «رأى ما یک کلام جلیلى 

والسلام»!

  همه پشت یک نفر، یک نفر تنهاست
ستاد محمد باقر قالیباف در اســتان اصفهان به طور 
رسمى از نامزدى جلیلى حمایت کرده است. این ستاد 
از معدود ستادهاى قالیباف در کشور است که به دنبال 
بیانیه قالیباف در روز شنبه، رسماً به نفع سعید جلیلى 
وارد کارزار انتخاباتى شده است. همچنین ستاد ستاد 
علیرضا زاکانى در اســتان اصفهان نیــز در پیامى به 
حمایت از جلیلى برخاسته است و این در حالى است که 
پزشکیان از حمایت کمپین هاى دیگر برخوردار نیست. 
حتى مصطفى پورمحمدى که از او به عنوان تنها هم 
جناحى پزشکیان در جمع شش نامزد یاد مى شد هم 
درباره خط مشى خود در مرحله دوم انتخابات سکوت 

کرده هر چند او در اصفهان ستاد رسمى هم نداشت.
در هر صورت به نظر مى رسد کار مسعود پزشکیان در 
جلب اقبال اصفهانى ها به خودش دشوار باشد اگرچه 
مردم این دیار نشان داده اند در تصمیم گیرى هاى خود 
چندان قابل پیش بینى نیستند و چه بسا روز شنبه آینده 
بر خلاف شنبه اى که گذشــت، «رأى اصفهان یک 

کلام، پزشکیان والسلام» باشد!

«راى اصفهان یک کلام،[...] والسلام!» آغاز تبلیغات نامزدها
تبلیغات نامزدهاى راه یافته به دور دوم  ایسنا |
از روز؛ یکشنبه 10 تیر 1403 آغازشده و تا چهارشنبه؛ 
13 تیر 1403 ادامه خواهد داشت. براساس قانون در 
روز پنجشنبه 14 تیر 1403 تبلیغات ممنوع مى شود و 

جمعه 15 تیر نیز مرحله دوم برگزار خواهد شد.

اولین مناظره؛ امشب 
با مشخص شدن جدول تبلیغات دور  انتخاب|
دوم انتخابات ریاســت جمهورى دوشــنبه 11 تیر از 
ساعت 21:30 مناظره اول و سه شنبه 12 تیر از ساعت 
21:30 مناظره دوم بین دو نامزد راه یافته به دور دوم 

برگزار خواهد شد.  

ظریف از مردم 
عذرخواهى کرد!

ظریــف از مردم در جمــع فعالین  برترین ها |
ستادى دکتر پزشکیان عذرخواهى کرد. ظریف گفت: 
من به نوبه خودم اعلام مى کنم مردم عزیز ایران من 
شرمنده ام، مردم عزیز ایران ما اشتباه کردیم، لیاقت شما 
بهتر از این بود. وى ادامه داد: مى دانیم نگران آینده اید 
و فکر مى کنید انتخاب شما در این آینده اثر ندارد اما به 
عنوان یک خادم شما مى گوییم خیلى فرق دارد. به شما 
عرض مى کنم  باید دولت آینده  متکى به راى بالا مردم 

باشد تا کسى نتواند یک ایرانى را تحقیر کند.

قالیباف تخلف کرده است؟ 
عصر ایران |یک ادعاى خبرساز درباره تخلف 
قالیباف در حمایت از ســعید جلیلى مطرح شده است. 
جواد امام سخنگوى جبهه اصلاحات در توئیتى نوشت: 
آیا حمایت رئیــس قوه مقننه از ســعید جلیلى تخلف 
محسوب مى شود؟ اگر آرى مدعى العموم سریعا ورود 

کند و از قانون شکنى بیشتر جلوگیرى به عمل آورد.

طعنه آذرى جهرمى 
به ستاد جلیلى

انتخاب |آذرى جهرمى در واکنش به یک ادعاى 
خبرساز به ستاد سعید جلیلى کنایه انداخت. کاربرى که 
با انتشار فیلمى از جلیلى نوشته که آنقدر پخش کنید تا 
به مشاهده  مردم نقاط دور دست هم برسد تا محرومان 
و مستضعفان و قشر خاکسترى تشنه  مبارزه با فساد، به 
آدم هاى اشــتباهى که افراد مسأله دار در ستادهایشان  
وجود دارند، امید واهى نداشته باشند. آذرى جهرمى نیز 
در واکنش به این توئیت نوشت: حالا که بحث اعضاى 
ســتاد را مطرح کردند، خوب است به حضور مدیرکل 
ارشاد یک استان در ســتاد کاندیداى مطلوبشان هم 

توضیح دهند.

 چند درصد پایتخت 
راى دادند؟

ایرنا| رییس ستاد انتخابات استان تهران گفت: 
تعداد واجدان شرایط براى چهاردهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهورى 10 میلیون و 199 هزار و 742 نفر واجد 
شرایط بودند که در این دوره از انتخابات در هشتم تیرماه 
در پایتخت سه میلیون و 366 هزار و 264 تعرفه راى 
استفاده شد که این موضوع نشان دهنده مشارکت 33

درصدى مردم استان تهران است.

توئیت معنادار على جنتى 
خبرآنلاین|  على جنتى عضو کابینه دولت حسن 
روحانى، با انتقاد از تبلیغات تندروها و حامیان ســعید 
جلیلى علیه مسعود پزشکیان، در شبکه اجتماعى ایکس 
نوشت: آنان که به دروغ خود را مطیع ولى فقیه مى دانند 
برخلاف نظر ایشان لجن پراکنى بر ضد دکتر پزشکیان 
را آغاز کردند. اقلیت ناکام چاره اى جز توسل به روش 
هاى تخریبى براى جلب آراء ندارد گویا از عدم مشارکت 

60 درصدى مردم ناراضى هنوز درس نگرفته اند.

مدیرکل دفتر زمین شناســى، مهندســى و زیســت محیطى سازمان 
زمین شناسى کشور گفت: فرونشست با نرخ متفاوت در اکثر دشت هاى 

کشور در حال پیشرفت است.
امیر شمشــکى اظهار کرد: بررســى هاى ســازمان زمین شناسى و 
اکتشافات معدنى کشور درباره فرونشست از سال 83 به طور جدى شروع 
شد و اگر بخواهیم بگوییم کجاها گسترش وسیعى دارد تقریباً مى توان 
گفت در اکثر دشــت هاى ایران که در آن ها کشاورزى به طور گسترده 
انجام مى شود و وابسته به منابع آب زیرزمینى است پدیده فرونشست با 

شدت و حدت متفاوت در حال پیشرفت است.
وى درباره استان هایى که پدیده فرونشست در آن بسیار شاخص است، 
توضیح داد: در برخى استان ها مثل استان یزد نرخ فرونشست کاهش 
پیدا کرده است و در استان هایى مثل خراسان رضوى، تهران، قزوین، 
کرمان، فارس و اصفهان همچنان فرونشســت با نرخ بالا مشــاهده 
مى شود و در برخى اســتان ها مثل استان گلســتان که کنار دریا قرار 
دارد و و داراى منابع آب مناســبى است، متصور نبودیم که فرونشست 
در آن رخ بدهد ولى متأسفانه بیشتر پهنه هاى آبرفتى آن درگیر مسئله 

فرونشست شده است.
وى با بیان اینکه در بخش کوچکى از شــرق اســتان مازندران پدیده 
فرونشســت با نرخ پایین مشاهده مى شــود، گفت: بعضى دشت هاى 
سمنان و دامغان نیز دچار فرونشست شــده اند که در طول زمان نرخ 

فرونشست در آن ها داراى تغییرات زیادى بوده است.
شمشــکى تصریح کرد: براى اســتان خوزســتان نیز متصور بودیم 
فرونشست در آن روى ندهد ولى متأســفانه در زمان کم آبى، ساخت 
سدها و فشار به منابع آب زیرزمینى باعث مى شود حتى در این استان 
هم پدیده فرونشست مشاهده  شود که البته مسائلى از جمله رهاسازى 
سدها، بارندگى، کاهش فشار به منابع آب زیرزمینى باعث اثر توقفى و 

کنترل شونده بر فرونشست مى شود.
وى ابراز کرد: گیلان تنها اســتانى اســت که فعلاً مى توانیم بگوییم 
تاکنون هیچ نرخى از فرونشست در آن مشاهده نشده است و در استان 
سیستان و بلوچستان نیز طى چند سال گذشته مشاهده نشده بود ولى 
تصاویر و اندازه گیرى هایى که به تازگى انجام شده، نشانگر این است 
که فرونشست با نرخ بالایى در این استان نیز در حال روى دادن است.

معاون مدیرکل دفتر زمین شناسى، مهندسى و زیست محیطى سازمان 
زمین شناسى و اکتشافات معدنى کشــور، درباره ترك هاى موجود در 
بناهاى شهرى و تاریخى شــهر اصفهان و این که این علائم مى تواند 
نشان دهنده بروز فرونشست در این استان باشد یا خیر گفت: فرونشست 
پدیده اى است که باعث مى شود سطح زمین با نرخ هاى متفاوت تغییر 
کند که این امر در مناطق داراى سازه هاى خطى مثل مترو یا راه آهن 
یا لوله هاى انتقال نفت و گاز و انرژى با تنش همراه است که این تنش 
به مقاومت سازه بستگى دارد که آیا مقاومت کافى در برابر فرونشست 

را دارد یا خیر؟
 شمشکى، درباره جارى بودن یا نبودن آب زاینده رود و تأثیر آن بر تشدید 
خطر فرونشست در اســتان اصفهان تصریح کرد: همواره امیدواریم 
آب به طور دائم در  زاینده رود جارى باشــد و این در حالى است که این 
رودخانه با آبگیرى غیرمداوم مواجه است و در مقطعى پرآب و در مقطعى 
کاملاً خشک مى شود که این امر با توجه به وضعیت ژئوتکنیکى خاك 
منطقه اصفهان بر اســاس نتیجه برخى تحقیقات اثرات نامطلوبى بر 

سازه هاى اطراف خود از جمله پل هاى تاریخى دارد.

فرونشست زمین در کشور افزایشى شده است

مدیرکل  میراث فرهنگى فارس بابیان اینکه شــماره 
ثبت 9 پرونده میراث طبیعى در 4 شهرستان استان در 
فهرست آثار ملى ابلاغ شــد، گفت: مجموعه درختان 
سرو کهن سال تنگ بیدك و درخت سرو کهنسال کوه 
درختى در شهرستان فسا با شماره هاى 1264 و 1263

در فهرست ملى به ثبت رسیده اند.

محمد ثابت اقلیدى افزود: قدمت درخت سرو کهن سال 
کوه درختى 800 الى 900 سال تخمین زده  شده است.

وى بابیان اینکه درختان کهن سال سرو مسجد جامع 
ایچ در شهرستان اســتهبان هم طى تشریفات قانونى 
به شماره 1262 در فهرست آثار ملى ثبت شد، تصریح 
کرد: پرونده درخت زبان گنجشــک یک، قدمگاه على 

ابن موسى الرضا (ع) با قدمت حدود 300 الى 350 سال 
و به شماره 1293 همچنین درخت چنار قدمگاه على بن 
موسى الرضا (ع) با قدمت 400 الى 450 سال و به شماره 
1258 و درخت کهن سال گردوى امامزاده عبدالرحمن 
(ع) به شماره 1257 در شهرستان اقلید در فهرست ملى 

به ثبت رسیدند.

ثابــت اقلیــدى ادامــه داد: پرونده میــراث طبیعى 
درخت چنار کهنســال کشــورى با قدمــت 250 تا 
300 ســال به شــماره 1261 و درخت سرو کهنسال 
پلگان با قدمــت 450 الى 500 ســال و به شــماره 
1260 در شهرســتان نى ریــز در فهرســت ملى به 

ثبت رسید.

چند درخت کهنسال کشور به ثبت رسید

پزشکیان        جلیلى
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پذیرش دانشجو مطابق با نیاز 
کشور و استعداد افراد باشد

مردم در دور دوم انتخابات
 حضور قاطع داشته باشند

بررسى 4838 درخواست در 
کمیسیون «ماده 100» 

کارشـناس آمـار معاونـت شهرسـازى و معمـارى 
شـهردارى اصفهـان از بررسـى چهـار هـزار و 838 
درخواست مرتبط با ساخت و ساز در کمیسیون »ماده 
100» این نهاد در سـه مـاه ابتداى امسـال خبر داد. 
مسعود اسدى افزود: پس از بررسى این درخواست ها 
یک هـزار و 396 راى قطعـى، یک هـزار و 43 راى 
بدوى و 353 راى تجدیدنظر صادر شد. وى تصریح 
کرد: از بین درخواست ها در این مدت 184 درخواست 
از منطقه 10، 151 درخواست از منطقه هشت، 110 
درخواسـت از منطقه 12 و 107 درخواست از منطقه 
هفت به کمیسیون تخصصى «ماده 100» ارسال شد 

و مورد بررسى قرار گرفت.
 کارشـناس آمـار معاونـت شهرسـازى و معمـارى 
شـهردارى اصفهان با اشـاره به آمار تفکیکى اضافه 
کرد: در فروردین سال جارى 261، اردیبهشت 815 
و خرداد320 درخواست بررسى و راى آنها صادر شد.

اصلاح ساختار ادارى مالى، 
حقوقى و دستمزد 

شهردار اصفهان گفت: اصلاح ساختار ادارى مالى و 
حقوقى و دستمزد بازنشستگان کشورى در شهردارى 
اصفهان اجرا شده اسـت. على قاسم زاده خاطرنشان 
کـرد: از زمانى که به شـهردارى آمدم، بـه تیم منابع 
انسـانى تأکید کردم که از ظرفیت هاى قانونى براى 
افزایش حقوق و رفاهیات کارکنان اسـتفاده شود که 
این اتفاق افتاده است و هم اکنون کارکنان شهردارى 
در مقایسه با خیلى از دستگاه ها شرایط بهترى دارند. 
شـهردار اصفهـان با اشـاره بـه حمایت شـهردارى 
اصفهان از بازنشسـتگان گفت: جایى که منابع به ما 
اجازه مى داده اسـت به سـمت اجراى توصیه قانونى 
رفتیـم و براى رفاه بیشـتر این قشـر از ایـن ظرفیت 

استفاده کردیم.

2 نوجوان اصفهانى به قاف 
رسیدند 

دو نوجوانـى اصفهانـى بـه جمـع اسـتعداد هاى ادبى 
باشـگاه قاف پیوسـتند. بنابـر اعـلام اداره کل کانون 
پرورش فکرى کودکان و نوجوانان اسـتان اصفهان، 
فاطمـه زهـرا دوران و کیانـوش وطن خـواه، به جمع 
اسـتعداد هاى برتـر ادبـى نوجوان کشـور به باشـگاه 
ادبى قـاف (قله ادبیات و فرهنگ) پیوسـتند. باشـگاه 
«قاف»، مخفف قله ادبیات و فرهنگ است و با هدف 
کشف و پرورش استعداد هاى ادبى برتر کشور از سوى 
کانون پرورش فکرى کـودکان و نوجوانان راه اندازى 
شـده اسـت. تربیت نسـل نو شـاعران و نویسندگان 
متعهـد در حـوزه کـودك و نوجـوان و برنامه ریزى 3 
ساله براى رشد و بالندگى آینده سازان با بهره گیرى از 
شیوه هاى هدفمند و استفاده از ظرفیت هاى صاحبان 
قلم و اندیشـه در ارتقـاى آگاهى هاى اعضـا، از جمله 
اهداف این حرکـت فرآیندمحور ادبى اسـت. پیش از 
این ستایش دوران عضو مکاتبه اى کانون اصفهان در 
باشگاه استعداد هاى برتر ادبى نوجوان کانون پرورش 
فکـرى کـودکان و نوجوانان (قـاف) پذیرفته شـده و

 فعالیت دارد.

حریق دو دستگاه خودرو  
سـخنگوى سـازمان آتش نشـانى و خدمـات ایمنـى 
شهردارى اصفهان گفت: دو دستگاه خودرو و مقدارى 
اثاث منزل انبار شده در پارکینگ یک واحد مسکونى 
دو طبقه طعمه حریق و تبدیل به خاکستر شد. محمد 
شریعتى اظهار کرد: سـاعت 15 و 37 دقیقه روز شنبه 
نهم تیرماه شـهروندان در تماس تلفنـى حادثه وقوع 
آتـش سـوزى در پارکینگ یـک واحد مسـکونى دو 
طبقـه و دودگرفتگى سـاختمان واقـع در خیابان کاخ 
را بـه سـامانه 125 سـازمان آتش نشـانى اصفهـان 
گزارش کردند. وى افزود: بر اثر این حادثه دو دستگاه 
خودرو و مقدارى وسـایل انبار شده در پارکینگ منزل 
مسکونى طعمه حریق شـده بود و دود کل ساختمان 
را دربـر گرفته بـود که بلافاصلـه آتش نشـانان پس 
از حضـور در محـل اقدام بـه اطفـاء حریـق و تخلیه

 دود کردند. 

مدیرکل میراث فرهنگى اصفهان گفت: مناره منارجنبان 
دچار شکستگى شــده بود و اقدامات لازم براى استحکام 

بخشى آن انجام شد.
منارجنبان بنایى دو منــاره اســت و از معروف ترین و بى 
نظیرترین آثار تاریخى اصفهان است که نه تنها در ایران که 

در جهان شهره عام و خاص است. 
این جاذبه در عین سادگى ظاهرى، برخلاف دیگر جاهاى 
دیدنى شهر اصفهان از ویژگى هاى متمایزى برخوردار است 
که مشاهده آن منجر به حیرت گردشگران مى شود؛ از همین 
رو در میان جاهاى گردشگرى اصفهان، از آن به عنوان یک 

جاذبه شگفت انگیز و تعجب آور یاد مى شود. 

با وجود لرزش مناره ها و کل بنا آن هم در طول چندین قرن، 
منارجنبان همواره استوار و پا برجا باقى مانده  است و در هیچ 

دوره اى با تکان مناره ها بنا فرو نریخته است. 
در توضیح این امر باید به یکــى از ویژگى هاى معمارى بنا 
اشاره کرد؛ آن هم ایجاد فضاها و در حقیقت شیارهاى خالى 
در میان دیواره هاى بنا است که این امکان را فراهم کرده  تا 
در هنگام لرزش بنا فضا براى جا به جایى فراهم باشد و در 
نتیجه از ریزش آن جلوگیرى شود. هرچند استحکام بالاى 
بناى منارجنبان اصفهان همواره مورد تحســین است اما 
در اوایل دهه 1390 و در تعطیلات نوروز با توجه به ســیل 
عظیمى از بازدیدکنندگان که براى تماشاى حرکت مناره ها 

به این بنا مراجعــه کرده بودند، با گذشــت زمان در نتیجه 
لرزش مداوم بنا، بخش هایى از آن دچار آسیب شده بود که 
به همت اداره میراث فرهنگى اصفهان در مراحل مختلفى، 
مرمت شده است.در همین خصوص امیر کرم زاده، مدیرکل 
میراث فرهنگى اصفهان اظهار داشــت: مناره ضلع جنوبى 
منارجنبان اصفهان از مهرماه سال گذشته تا اواخر بهمن ماه 
کاملا مرمت شد و در حال حاضر این بنا دچار مشکلى نیست.
وى افزود: مناره منارجنبان دچار شکســتگى شــده بود، 
آجرهاى فرســوده و بندکشــى هایى که دچار آسیب بود 
استحکام بخشى شد و مناره به حالت انعطاف پذیرى خود 

برگشت.

شکستگى مناره منارجنبان 
استحکام بخشى شد

رئیس شوراى اسلامى شهر اصفهان گفت: امیدواریم مردم 
در مرحله دوم انتخابات حضورى قاطع داشته باشند تا از نظر 
ابعاد داخلى و بین المللى براى کشور ما مؤثر باشد و آینده 

مثبتى براى کشور رقم زده شود.
محمد نورصالحى در نطق پیش از دستور صدوسى ونهمین 
جلسه علنى شوراى اسلامى شهر اصفهان گفت: از همه 
کســانى که در این مدت کوتاه براى برگزارى انتخابات 
تلاش کردند، از جمله نامزدها، رسانه ملى و مردم تشکر 
مى کنیم.رئیس شوراى اسلامى شهر اصفهان گفت: بدیهى 
اســت که بدانیم انتخابات به معناى واقعى سرنوشت ساز 
است، شــرکت کنندگان در انتخابات از حق طبیعى خود 

استفاده و در تعیین مدیران آینده کشور مشارکت کردند، 
همه امور مردم با این انتخاب رقم مى خورد و اینکه انتخاب 

خوب باشد یا نباشد در زندگى همه ما اثرگذار است.
نورصالحى تصریح کرد: کســانى که رأى نمى دهند در 
واقع به آن هایى که شرکت مى کنند وکالت مى دهند که 
شما براى ما انتخاب کنید، بنابراین مردم باید شرکت کنند 
و نقش خود را به صورت مستقیم در تعیین رئیس جمهور 
ایفا کنند.وى گفت: امیدواریم مردم در مرحله دوم انتخابات 
حضورى قاطع داشــته باشــند تا از نظر ابعــاد داخلى و 
بین المللى براى کشــور ما مؤثر باشد و آینده مثبتى براى 

کشور رقم زده شود.

نماینده ولى فقیه در استان و امام جمعه اصفهان گفت: 
لازم است پذیرش دانشجو مطابق با نیاز کشور و استعداد 
افراد صــورت گیرد زیرا نحوه نادرســت ورود به مراکز 

آموزش عالى، اثر سوء بر آینده کشور دارد.
آیت ا... سیدیوسف طباطبایى نژاد روز یکشنبه در دیدار 
اعضاى هیات رییسه دانشگاه فرهنگیان اصفهان افزود: 
در آزمون دانشگاه ها باید افراد با استعداد انتخاب شوند 
اما اکنون افراد به راحتى مى توانند وارد دانشگاه شوند 

که این موضوع در آینده مشکل زا خواهد بود.
وى با تاکید بر اهمیت آموزش مهارت به دانشــجویان 
اظهار کرد: پذیرش دانشجو در هر رشته اى و بدون توجه 

به اینکه کشور به چه مهارت هایى احتیاج دارد صورت 
مى گیرد در حالى کــه باید گزینش بویژه در دانشــگاه 

فرهنگیان کامل باشد و در آن دقت کرد.
آیت ا... طباطبایى نژاد با تاکید بر اینکه آموزش و پرورش 
اداره کار نیست و باید افراد مستعد وارد آن شوند، گفت: 
معلمى، کار حساسى است و در دانشگاه فرهنگیان باید 

روى اصول و ضوابط دین بسیار کار شود.
وى با بیان اینکه افرادى که استخدام مى شوند باید التزام 
عملى به اسلام داشته باشند، تصریح کرد: اگر در حین 
خدمت معلمى، متوجه شدیم که آن فرد التزام عملى به 

اسلام ندارد، شرط استخدام را از دست مى دهد.

نوسازى 15 کیلومتر شبکه آبرسانى اردستان 

   حمایت از رفع مشکلات مناطق نمونه گردشگرى 

  سرقت طلا با ترفند جلب اعتماد کهنسالان

جمع آورى تور صیادى از دریاچه سد حنا

 نجات دو قلاده گرگ در روستاى فمى بادرود

 نصف جهان   مدیر آب و فاضلاب اردســتان گفت: 
15 کیلومتر شبکه آبرســانى با اعتبار 200 میلیارد 
ریال سال گذشــته در این شهرســتان تعویض و 

نوسازى شد.
على عباسى میزان هدررفت آب در شبکه آبرسانى 
اردستان را 24 درصد دانست و افزود: بخش زیادى 
از این هدررفت به شــیرهاى برداشت آب شیرین و 
بخشى هم به فرسودگى شبکه مربوط است که براى 

اصلاح نیاز به اعتبار دارد.
وى با بیان اینکه 50 روســتاى این شهرســتان با 
تانکر آبرسانى مى شود بیان کرد: 30 روستاى این 

شهرســتان با توجه به بارندگى هاى سال جارى از 
چرخه آبرسانى سیار خارج شد.

مدیــر اداره آب و فاضلاب اردســتان افــزود: پنج 
دســتگاه تانکر روزانه 70 هزار لیتر آب آشامیدنى را 
به روستاهاى نیازمند آب آشامیدنى این شهرستان 

حمل مى کند.
وى اظهار کرد: با توجه بــه گرماى زیاد هوا، کمبود 
قنات و نبود منبع تامین آب در این روستاها روزانه 10 
هزار مترمکعب آبرسانى سیار به روستاهاى داراى 
تنش آبى انجام مى شــود که  هزینه روزانه این کار 

150 میلیون ریال است.

 نصف جهان   امیر کریــم زاده مدیرکل و جمعى از 
مدیران ارشــد و معاونین اداره کل میراث فرهنگى، 
گردشگرى و صنایع دستى استان اصفهان، با سفر 
به شهرســتان نطنــز، از نزدیــک از منطقه نمونه 
گردشــگرى رایان نطنز با حضور ســرمایه گذاران 
بخــش خصوصــى بازدیــد کــرد. مدیــرکل 
میراث فرهنگى، گردشگرى و صنایع دستى استان 
اصفهان در حاشیه این بازدید گفت: در ایام فعالیت 
دولت دهم به منظور توسعه گردشگرى، 96 منطقه 
گردشگرى در استان اصفهان در قالب مناطق نمونه 
گردشگرى به تصویب رسید، بااین حال بررسى هاى 
میدان حاکى است طى بیش از یک دهه گذشته، اکثراً 
این مناطق به دلیل مشکلات متعدد به بهره بردارى 

نرســیده و یا اینکه آن هایى هم که به بهره بردارى 
رسیده اند دچار مشکلات عدیده اى هستند.

او ادامــه داد: منطقه گردشــگرى رایــان نطنز در 
روســتاى کشــه در قلب کوهستان ســر به فلک 
کشیده کرکس، یکى از این مناطق است که پس از 
بهره بردارى در سال 1394، على رغم فعالیت، دچار 
مشکلات متعددى شــده و از آن زمان تاکنون این 
مجموعه به دفعات با تعطیلى و حتى تغییر مالکیت 

مواجه شده است.
کرم زاده افزود: عزم عمومى به منظور رفع مشکلات 
این مناطق براى ادامه فعالیت آن ها وجود دارد، لذا با 
تمام توان از رفع مشکلات این مجموعه ها حمایت 

مى کنیم.

 نصف جهــان  ســارق 10 میلیارد ریال طلاى زنان 
کهنسال در فلاورجان شناسایى و دستگیر شد.

رئیس پلیــس آگاهى فرماندهى انتظامى اســتان 
اصفهان گفت: در پى شکایت تعدادى از خانم هاى 
مسن مبنى بر سرقت طلاى آن ها، بررسى موضوع 
براى شناســایى و دستگیرى ســارق یا سارقان در 
دستور کار پلیس آگاهى شهرستان فلاورجان قرار 

گرفت.
سرهنگ حسین تُرکیان افزود: در تحقیقات پلیس 

مشخص شد، این سارق با فریب و جلب اعتماد افراد 
مسن و به بهانه اینکه قصد خرید طلا براى همسر 
خود را دارد و بــراى اینکه در زمــان خرید، به وى 
طلاى تقلبى ندهند، طلاى شاکیان را براى مشاهده 

از آنها گرفته و سپس از محل متوارى مى شود.
وى با اشاره به شناسایى و دســتگیرى این سارق 
گفت: این متهــم در بازجویى هاى پلیس به 9 فقره 
سرقت طلا از زنان کهنســال به ارزش 10 میلیارد 

ریال اعتراف کرد.

 نصف جهان   بیش از 500 متر دام صیادى از دریاچه 
سد حنا جمع آورى شد.

به گزارش روابط عمومى اداره حفاظت محیط زیست 
سمیرم، بیش از 500 متر دام صیادى از دریاچه سد 

حنا توســط محیط بانان این شهرستان در عملیات 
شبانه گشت و کنترل جمع آورى شد.

حدود 300 متر دام صیادى نیز در عملیاتى دیگر در 
گشت و پایش دریاچه جمع آورى شد.

 نجات نوزاد 16 روزه کاشانى از خفگى
 نصف جهان    نوزاد 16 روزه کاشانى با راهنمایى هاى 
تلفنى و حضور به موقع اورژانــس از مرگ حتمى 

نجات یافت.
سرپرست مرکز اورژانس کاشان گفت: در این حادثه 
این نوزاد در هنگام شــیرخوردن دچار انســداد راه 

هوایى شده بود.
مهرداد فرزندى پور افزود: کارشناسان مرکز ارتباطات 

بلافاصله پــس از اعزام کد عملیاتــى به صحنه با 
راهنمایى هاى تلفنى و آموزش به موقع به اطرافیان 

نوزاد وى را نجات دادند.
وى گفت: با حضور کارشناسان اورژانس در صحنه 
و ادامه اقدامــات درمانى با برطــرف کردن کامل 
انسداد و اکسیژن تراپى نوزاد را براى ادامه درمان به 

بیمارستان بهشتى کاشان انتقال دادند.

 نصف جهان   با تلاش آتش نشانان دو قلاده گرگ 
گرفتار در اســتخر آب کشــاورزى روستاى فمى 
نجات یافتند.رئیس انجمن حافظان محیط زیست 
بادرودگفت: کشاورزان روستاى فمى بادرود متوجه 
حضور دو حیوان در استخر آب کشاورزى شده که در 

آن گرفتار شده و راه نجات ندارند.
دو گروه مجهز از آتش نشــانى بادرود و خالدآباد با 
حضور در محل اســتخر حاضر و با تلاش دوساعته 
موفق به نجات و رهاســازى دو قــلاده گرگ در 

طبیعت شدند.

اهالى روستاى شاتور، میزبان دومین جشنواره گلرنگ
 نصف جهــان   روستاى شــاتور در شهرستان هرند 
میزبان دومین جشــنواره سه روزه گلرنگ و مراسم 

شکرانه برداشت این محصول بود.
شهرستان هرند با 1000 هکتار از اراضى زیر کشت 
گلرنگ، بیش از 30 در صد کشت این محصول در 
اســتان اصفهان را به خود اختصاص داده و قطب 

کشت این محصول در کشور محسوب مى شود.
در حاشیه این مراسم، نمایشــگاهى با 22 غرفه از 
دســتاورد ها و تولیدات خانواده هاى روســتایى نیز 

برپا شد.
تجارى سازى و شناساندن این محصول از اهداف 

برگزارى این جشنواره بود.

محقق و حشره شناس مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزى استان اصفهان گفت: سوزاندن 
میوه هاى آلوده انار، روش علمى براى کنترل و مقابله با آفت «کرم گلوگاه» نیست.

کرم گلوگاه از آفات مهم درخت انار و کاهش دهنده عملکرد و کیفیت این میوه در کشور 
محسوب مى شود و اگر به درستى کنترل نشود خسارت اقتصاد زیادى به بار مى آورد.

محمد حسن بشارت نژاد افزود: روش سوزاندن میوه  هاى آلوده به آفت کرم گلوگاه علاوه بر 
هزینه اقتصادى براى باغدار به محیط زیست نیز آسیب مى  زند.

وى اظهار داشت: داخل میوه  هاى انار که محل فعالیت کرم گلوگاه است، دشمنان طبیعى 
این آفت نیز وجود دارد و با آتش زدن انارهاى آلوده، آفت و دشمن طبیعى آن هر دو با هم 

از بین مى  روند.
این کارشناس اضافه کرد: باغدارها باید قسمت هاى سالم انارهاى آلوده را به فرآورده هایى 
مثل رب انار و قسمت  هاى آلوده به کرم آفت را بعد از جداسازى با مدفون کردن در خاك به 

عمق 20 تا 30 سانتى متر به کودهاى آلى قابل استفاده تبدیل کنند.
بشارت نژاد گفت: کرم گلوگاه انار در استان اصفهان در مناطق نیمه گرمسیر و معتدل مثل 
شهرستان  هاى اصفهان، شهرضا، اردســتان، نطنز، کاشان، شاهین شهر و میمه، برخوار، 

فلاورجان، مبارکه و حتى فریدن و فریدونشهر نیز وجود دارد.

وى با بیان اینکه این آفت همه ساله در شهرستان  هاى اصفهان، شهرضا، اردستان، کاشان و 
نطنز باغ هاى انار را تهدید مى کند، خاطرنشان کرد: با توجه به تحقیقات انجام شده و شرایط 
خاص کرك گلوگاه، هیچ ترکیب شیمیایى و آفت کشى براى محلول پاشى با روش  هاى 

رایج باغداران روى آن تاثیر ندارد.

سوزاندن انار آلوده براى کنترل «کرم گلوگاه» علمى نیست

عضو شــوراى شــهر اصفهان با بیان اینکه باید توان هر 
کلانشهر براى پذیرایى و میزبانى از اتباع بررسى شود، گفت: 
درخواســت داریم که در خصوص این موضوع مکاتبه اى را 

شوراى اسلامى شهر انجام شود.
ابوالفضل قربانى افزود: 19 پارچه آبادى در زیر مجموعه شهر 
اصفهان است که در گذشته به خاطر الحاق صورت گرفته به 
آن ها ظلم شده است، اکنون این روستاها در وضعیتى هستند 
که باید مطابق شرایط یک کلانشهر با آن ها برخوردار شود، 
در حالى که قبلاً از امکاناتى برخوردار بودند که اکنون نیستند 

و معنا ندارد که اداره روستا بر عهده کلانشهر باشد.
رئیس کمیســیون هوشمندســازى و حمل و نقل شوراى 
اسلامى شــهر اصفهان با بیان اینکه تا فرصت باقى است 
شهردارى نسبت به این موضوع چاره اندیشى کند، گفت: یک 
شهروند در این روستاها براى ساخت یک خانه کوچک براى 

فرزند خود باید مراحلى را طى کند که در شهر طى مى کنند در 
حالى که قبلاً چنین نبوده است.

وى افزود: برخى هزینه هاى اداره اتباع توســط شهردارى 
پرداخت مى شود، در حالى که در دوره هاى قبلى نیز به خاطر 
داریم که از مبالغ دریافتــى مقادیرى را براى برطرف کردن 
مشکلات شــهر پرداخت مى کردند، این در حالى است که 
این پرداختى به ترتیب سابق نیست، ضمن اینکه پرداخت 
حقوق نیروهایى که شهردارى در بخش اتباع به کار گرفته 

چند برابر است.
قربانى گفت: بعد از انتخابات و هنگامى که ثبات بر ساختار 
سیاسى کشور حاکم شد، در خصوص اینکه هر کلانشهر تا چه 
میزان توان پذیرایى و میزبانى از اتباع دارد باید تصمیم گرفته 
شود. همچنین درخواست داریم که در خصوص این موضوع 

مکاتبه ا ى را شوراى اسلامى شهر با استاندارى داشته باشد.

توان هر کلانشهر براى میزبانى از اتباع بررسى شود
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لنوو به تازگى از تبلت جدید خود به نام «تب پلاس» (Tab Plus) رونمایى کرده 
است. این تبلت 11,5 اینچى تماماً بر روى سرگرمى تمرکز دارد. تب پلاس با 
هشت بلندگوى JBL و یک پایه نگهدارنده داخلى با قابلیت تنظیم تا 175 درجه 
عرضه مى شود. لنوو مى گوید این قابلیت باعث مى شود تا کاربر بتواند با انعطاف 

و راحتى بیشترى به تماشاى محتوا بپردازد.
علاوه بر این، تب پلاس مى تواند به یک اسپیکر بلوتوثى نیز تبدیل شود. البته این 
بدان معنا نیست که تبلت از لحاظ فیزیکى به یک اسپیکر تبدیل مى شود، بلکه 
شما مى توانید با استفاده از بلوتوث، گوشى هوشمند خود را به تبلت متصل کرده 

و از بلندگوهاى قدرتمند آن براى پخش صدا استفاده کنید.
لنوو تب پلاس داراى قابلیت کنترل حجم صداى شخصى سازى شده است. این 
ویژگى به گونه اى عمل مى کند که براى مثــال، مى تواند به طور خودکار با باز 
شدن یک برنامه خاص، صداى آن را افزایش دهد و یا با باز شدن برنامه دیگرى، 

صدا را کم کند.
صفحه نمایش این تبلت از نوع LCD با نرخ تازه ســازى 90 هرتز، رزولوشــن 
2000 در 1200 پیکسل و حداکثر روشــنایى 400 نیت است. پردازنده مرکزى 
تب پلاس هلیو G99 از تولیدات مدیاتک بوده و با 8 گیگابایت حافظه رم و 128

یا 256 گیگابایت فضاى ذخیره ســازى داخلى 
قابل ارتقاء با کارت حافظه میکرو اس دى 

همراه شده است.
در پشــت بدنه این تبلت یک دوربین 
8 مگاپیکســلى و در جلــو نیز یک 
دوربین 8 مگاپیکسلى دیگر تعبیه 
شده است. تب پلاس از یک جک 
3,5 میلى متــرى هدفون، یک 
باترى 8600 میلى آمپر ساعتى 
با پشتیبانى از شــارژ سریع 

45 وات ســیمى و سیستم 
عامل اندرویــد 14 بهره 
مى برد. شایان ذکر است 
که لنوو قول دو ســال 

به روزرســانى نرم 
افزارى و دریافت 

بسته هاى امنیتى تا ژوئن 2028 را براى این تبلت داده است.
ابعاد بدنه لنوو تب پــلاس 268,3 در 174,25 در 7,77 (13,58 با احتســاب 
برجستگى دوربین) میلى متر و وزن آن 650 گرم است. این تبلت در حال حاضر 
در یک رنگ خاکســترى (Luna Grey) در برخى از بازارهاى جهانى با قیمت 

279 یورو یا 289,99 دلار به فروش مى رسد.
در مجموع، لنوو تب پلاس با تمرکز بر ســرگرمى، مى تواند انتخاب مناســبى 
براى کاربران علاقه مند به تماشاى فیلم، بازى کردن، گوش دادن به موسیقى 
و وب گردى باشد. این تبلت با داشتن صفحه نمایش باکیفیت، سیستم صوتى 
قدرتمند، عمر باترى مناسب، قابلیت تبدیل شدن به اسپیکر بلوتوثى و سیستم 
عامل اندروید به روز، مى تواند نیازهاى مختلف کاربران را به خوبى برطرف کند. 
با این حال، قیمت نسبتاً بالاى آن مى تواند یکى از نقاط ضعفش محسوب شود. 

در نهایت، انتخاب این تبلت به نیازها و بودجه شــما بستگى دارد. اگر به دنبال 
یک تبلت سرگرم کننده با امکانات بالا هستید، لنوو تب پلاس مى تواند گزینه 

مناسبى برایتان باشد.

تبلتی که تبدیل به 
اسپیکر بلوتوثی می شود!

شهردارى بهاران در نظر دارد به استناد اعتبارات  بودجه مصوب سال 1403  عملیات اجرایى 
پروژه تکمیل ساختمان شهردارى را با اعتبارى معادل 60/000/000/000 ریال از محل اعتبارات 
سال جارى از طریق آگهى مناقصه و براساس نقشه و مشخصات موجود و فهرست بهاى ابنیه ، 
تأسیسات مکانیکى ، تأسیسات برق  سال 1403 ( بدون تعدیل و مابه التفاوت مصالح )سازمان 

برنامه و بودجه به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید.
پیمانکاران و شرکت هاى داراى صلاحیت و رتبه بندى از سازمان برنامه و بودجه مى توانند 
به منظور آگاهى از شــرایط مناقصه و دریافت و تحویل اسناد مناقصه از تاریخ درج آگهى 
( ساعت 8 صبح روزدوشنبه 1403/04/11 ) تا ساعت 19  روز چهارشنبه  مورخ 1403/04/20

به سامانه تدارکات الکترونیک دولت  مراجعه نمایند.
زمان بارگذارى پیشنهادات در سامانه ستاد: ساعت 10صبح روز یکشنبه  مورخ 1403/04/31

زمان بازگشایى پاکت پیشنهادات : ساعت14روز یکشنبه  مورخ  1403/04/31
تلفن تماس : 03137254000

آگهی مناقصه ( نوبت دوم )

جواد نصری-  شهردار بهاران

چاپ اول

 م.الف:۱۷۴۳۶۸۴

مى برد. شایان ذکر است 
لنوو قول دو ســال  که

به روزرســانى نرم 
افزارى و دریافت 

یکتبلت سرگرم کننده با امکانات بالا هستید، لنوو تب پلاس مى تواند گزینه 
مناسبى برایتان باشد.

صدا را کم کند.
0 با نرخ تازه ســازى 90 هرتز، رزولوشــن  LCD صفحه نمایش این تبلت از نوعD

0 پیکسل و حداکثر روشــنایى 400 نیت است. پردازنده مرکزى  0 در 1200 2000
8 گیگابایت حافظه رم و 128 8 از تولیدات مدیاتک بوده و با 8 G99 9تبپلاس هلیو

ىىىىىىىىىىىىىىىىىىىىىىىلى 256 گیگابایت فضاى ذخیره ســازى داخ 6یا
قابل ارتقاء با کارت حافظه میکرو اس دى 

همراه شده است.
در پشــت بدنه اینتبلت یک دوربین
8 مگاپیکســلى و در جلــو نیز یک 
8دوربین 8 مگاپیکسلى دیگر تعبیه 
شده است. تب پلاس از یک جک 
3,5 میلى متــرى هدفون، یک 
0باترى 8600 میلى آمپر ساعتى 
با پشتیبانى از شــارژ سریع 

45 وات ســیمى و سیستم 
4عامل اندرویــد 14 بهره 

جدیدتریــن  از  الکترونیکــس  ال جــى 
OLEDB4 تلویزیون  هاى خود با نام سرى

رونمایى کرد کــه داراى قابلیت هاى متنوعى 
براى علاقه مندان فیلــم و همچنین گیمرها 

است.
OLED این تلویزیون ها داراى پیکسل هاى

خود-نوردهنده هستند که رنگ مشکى عمیق و رنگ هاى شاداب را براى یک تجربه 
بصرى همه جانبه ارائه مى دهند. از طرفى، پردازنده هوش مصنوعى 8Alpha در 
آن ها مى تواند به طور خودکار تنظیمات تصویر را بهینه سازى کند. این تلویزیون ها 
براى علاقمندان فیلم، داراى قابلیت دالبى ویژن و دالبى اتموس جهت ارائه فضایى 

شبیه به تئاتر در منزل هستند.
تلویزیون هاى ال جى OLEDB4 براى گیمرها نیز داراى زمان پاسخ دهى سریع 
0,1 میلى ثانیه و نرخ نوسازى 120 هرتز هستند تا هرگونه تارى و پارگى تصویر را 
از بین ببرند و صحنه هاى اکشن را روان تر پخش کنند. این تلویزیون ها همچنین 
از فنــاورى NVIDIAG-Sync، AMDFreeSyncPremium و 

VRR براى گیمرها بهره مى برند.
سرى OLEDB4 داراى قابلیت هاى هوشمند از جمله پشتیبانى از پلتفرم هاى 
محبوب آمازون الکسا، اپل AirPlay و دستیار گوگل هستند. کاربران همچنین به 
بیش از 300 کانال رایگان از طریق LGChannels دسترسى دارند یا مى توانند 

از طریق سرویس هاى استریم به محتواى پریمیوم دسترسى داشته باشند.
این سرى در سایزهاى 55، 65 و 77 اینچى عرضه شده و قیمت آن از 1699 دلار 
C4 را به گزینه اى مقرون به صرفه تر نسبت با سرى قبلى B4 شروع مى شــود که

تبدیل مى کند. ال جى همچنین یک تخفیف براى مــدل 55 اینچى ارائه کرده که 
قیمت آن را به 1499 دلار کاهش مى دهد.

محققان موسسه فناورى ماساچوست، هوش مصنوعى جدیدى به نام 
Future You معرفى کرده اند که از طریق آن مى توانید با نسخه آینده 

خود صحبت کنید.
این هوش مصنوعى قادر است نسخه 60 ساله شما را شبیه سازى کند 
و نحوه کار کردن با آن به این صورت است که ابتدا سؤالاتى از شما 

درباره زندگى فعلى و گذشته تان پرسیده مى شود.
همچنین یک عکس از شما گرفته مى شود که متعلق به زمان حال 

شماست تا بر اساس آن نسخه 60 ساله شما شبیه سازى شود.
البته Future You هنوز در ابتداى راه خود است و جاى پیشرفت 

زیادى دارد تا بهترین نسخه ى آینده شما را تولید کند.
کاربرانى که به طور آزمایشــى از این هوش مصنوعى استفاده 
کرده اند مى گویند که یک احســاس تعلق و پیوستگى خوبى با 

نسخه آینده خود داشتند و از صحبت کردن با آن بسیار لذت بردند.

OLED B۴ رونمایی  تلویزیون های ال جی
 با پردازنده آلفا ۸

 با نسخه آینده خود صحبت کنید

GTA راك استار گیمز اشاره کرده است که به روزرسانى هاى بیشــترى براى بازى
Online در دست توسعه هستند.

بازى 6GrandTheftAuto براى عرضه در پاییز سال 2025 برنامه ریزى شده 
است؛ به این معنى که ما کمى بیش از یک ســال با عرضه آن فاصله داریم. تا ساعاتى 
GTA پیش طرفداران حدس مى زدند که آپدیت تابستانِ امسال آخرین آپدیت بازى

Online خواهد بود؛ اما به لطف یک پست در وبلاگ شرکت راك استار گیمز، اکنون 
مى دانیم که اینطور نیست.

در پایان پست مذکور درباره به روزرسانى BottomDollarBounties صحبت 
شد و استودیو از طرفداران خود خواست تا به دنبال مسابقات اتومبیل رانى جدید در زمینه 
دریفت و درگ در RockstarCreator باشــند و همچنین از تعداد زیادى خودرو 

جدید، آیتم هاى جذاب و موارد دیگر استفاده کنند.
راك استار گیمز سپس تایید کرد که تمام این موارد در طول تابستان و بعد از آن عرضه 
خواهند شد. این موضوع تقریباً تایید مى کند که به روزرسانى هاى جدیدى در حال توسعه 
هستند که هنوز معرفى نشده اند. هیچ کس واقعا نمى داند که با عرضه 6GTA در سال 

2025، چه سرنوشتى در انتظار GTAOnline خواهد بود.
رایج ترین نظریه این است که راك استار سرورهاى GTAOnline را خاموش خواهد 
کرد و دنباله اى که مستقیماً با 6GTA در ارتباط باشد را منتشر مى کند. احتمال دیگر 
این است که GTAOnline به تکامل خود ادامه دهد و ازطریق به روزرسانى محتواى 

جدید، با انتشار GTAVI در سال آینده پیوند بخورد.
درحالى که هیچ یک از این احتمالات توســط راك استار تایید نشــده اند، اما مورد اول 
RedDeadOnline پنج سال از GTAOnline محتمل تر خواهد بود. با اینکه
قدیمى تر است، اما همچنان یکى از محبوب ترین آثار سرویس محور در سراسر جهان 
محسوب مى شود و اگر آخرین پست وبلاگ راك استار گیمز قابل اتکا باشد، براى مدت 

طولانى ترى پشتیبانى خواهد شد.
BottomDollar ،به روزرســانى بعدى که طرفداران مى توانند منتظر آن باشند
GTAV نام دارد و نه تنها در آن شاهد بازگشت شخصیت دیگرى از Bounties
خواهیم بود، بلکه به بازیکنان این امکان را مى دهد تا کسب وکار خود را راه اندازى کنند.

آپدیت های بیشتری برای
GTA Online منتشر خواهد شد

    دهیارى روستاى پرکستان باستناد به صورتجلسه مورخ 1403/03/28 در نظر دارد تعداد 4 پلاك به شرح جدول ذیل واقع در روستاى 
فوق را با قیمت پایه کارشناسى و مشخصات مشروحه ذیل را ازطریق مزایده به فروش برساند . کلیه علاقمندان مى بایست ضمن واریز مبلغ 
2/500/000 ریال به حساب شماره 0105788248007 بانک ملى به نام دهیارى روستاى پرکستان در ساعات ادارى از تاریخ 1403/04/04
تا 1403/04/13  جهت دریافت اسناد مزایده به امور مالى دهیارى ها واقع در بخشدارى باغبهادران مراجعه نمایند . آخرین مهلت تسلیم
مدارك ساعت  13/30 روز پنجشنبه  مورخ  1403/04/14 مى باشد .  ضمنا پیشنهاد دهندگان مى بایستى 10 درصد مبلغ اولیه را به عنوان 
سپرده به شماره حساب  0105788248007 به نام دهیارى روستاى پرکستان واریز و فیش واریزى به برگ پیشنهاد قیمت ضمیمه گردد  .

آگهی مزایده عمومی

اسماعیل نوری - دهیار روستای پرکستان

نوبت اول

 م.الف:۱۷۴۴۲۰۶

قیمت پایه متراژواحدمشخصات مورد مزایدهردیف
کارشناسى 
(مترمربع)ریال

مبلغ کل
قیمت کارشناسى

ریال

1
یک قطعه زمین پلاك شماره 1 بصورت بایر واقع در محدوده طرح 

هادى روستا – با کاربرى مسکونى به متراژ 243/63 متر مربع واقع 
در روستاى پرکستان . 

M2243/6330/000/0007/308/900/000

2
یک قطعه زمین پلاك شماره 2 بصورت بایر واقع در محدوده طرح 
هادى روستا – با کاربرى مسکونى به متراژ 243/63 متر مربع واقع 

در روستاى پرکستان . 
M2243/6330/000/0007/308/900/000

3
یک قطعه زمین پلاك شماره 3 بصورت بایر واقع در محدوده طرح 
هادى روستا – با کاربرى مسکونى به متراژ 200 متر مربع واقع در 

روستاى پرکستان . 
M220020/000/0004/000/000/000

4
یک قطعه زمین پلاك شماره 4 بصورت بایر واقع در محدوده طرح 
هادى روستا – با کاربرى مسکونى به متراژ 200 متر مربع واقع در 

روستاى پرکستان . 
M220020/000/0004/000/000/000

تان پر



سلامتسلامت 05054901 سال بیست و یکمدوشنبه  11 تیر ماه  1403

سکســکه هاى کوتاه مدت اغلب بدون انجام هیچ عمل خاصى بعد از چند 
دقیقه رفع مى شــوند. اما برخى روش ها مى توانند به رفع سریع تر این 

مشکل کمک کنند.
در اکثر مواقع سکسکه طى چند دقیقه رفع مى شود 

و نیازى به انجام عمل خاصى ندارد. اما در برخى 
مواد نادر ممکن است سکســکه مدت زیادى 

باقى بماند.
تعریف علمى سکسکه شــامل انقباض مکرر و 
غیر قابل کنترل و بدون اختیار دیافراگم اســت. 
دیافراگم عضــوى واقع در زیر ریه هاســت که 
ساختار ماهیچه اى دارد. اما به بیان ساده، سکسکه 

زمانى اتفاق مى افتد که ورود هوا به داخل ریه ها به 
صورت لحظه اى قطع شود.

در ادامه چند مورد از درمان هاى خانگى براى رفع 
سکسکه را به شما معرفى مى کنیم:

نفس کشیدن در یک کیسه کاغذى، 
خوردن یک قاشق چایخورى شکر، 

حبس کردن نفس، نوشیدن یک لیوان آب سرد، تلاش براى بادگلو به صورت 
عمدى، آوردن زانوها به ســمت ســینه و تلاش براى حفظ این حالت،  

کشیدن زبان، نفس عمیق یا نفس کشیدن سریع.
همچنین تــلاش براى رفــع برخى علــل احتمالى بروز 
سکسکه مانند پرخورى یا درمان رفلاکس اسید معده 

نیز مى تواند به درمان سکسکه کمک کند.
چنانچه سکسکه شما بیشــتر از 48 ساعت به طول 
بینجامد، احتمالاً به سکســکه مداوم مبتلا شده اید 
و باید براى رفع سکسکه به پزشــک مراجعه کنید. 
همچنین سکسکه هایى که بیشتر از 2 ماه ادامه پیدا 
کنند، تحت عنوان سکســکه مقاوم یا مزمن شناخته 

مى شوند.
چنانچه سکسکه شما بیشتر از 48 ساعت به طول انجامید، 
براى جلوگیــرى از بروز عوارض سکســکه بلند 
مدت یا سکسکه مزمن، بهتر است در اولین 

فرصت به پزشک مراجعه کنید.

سرپرست دفتر نظارت و پایش محصولات سلامت محور سازمان غذا و دارو، 
در مورد عوارض مصرف بى رویه مکمل ها هشدار داد.

زهرا جهانگرد اظهار کرد: با توجه به نیاز بدن به ریزمغذى ها و با نگاهى به 
سبد غذایى خانوار و کاهش سرانه مصرف برخى از اقلام حاوى ریزمغذى ها، 
تجویز به صورت شکل دارویى فرآورده مکمل از سوى متخصصین مرتبط 

صورت مى گیرد.
وى افزود: تجویز مکمل ها بر مبناى بار بیمارى هــا و گزارش آزمون هاى 

کلینیکى و پاراکلینیکى قابل پیش بینى است.
سرپرست دفتر نظارت و پایش محصولات ســلامت محور سازمان غذا و 
دارو، با اشاره ترویج مصرف بى رویه مکمل ها از روش هاى تبلیغاتى مختلف 
در رسانه ها، شبکه هاى اجتماعى و بسترهاى دیگر، تصریح کرد: در برخى 
از موارد و با توجه نگاه انتفاعى و اقتصادى شرکت تولیدکننده به بازار رقابتى 

مصرف، القا مصرف غیرقابل اجتناب به نظر مى رسد.
وى خاطرنشــان کرد: مصرف هر عنصر، ماده غذایى و یــا دارویى بیش از 
حد مجاز تعیین شــده در منابع بین المللى براى عمــوم جامعه و به ویژه در 
گروه هاى در معرض خطر کودکان، سالمندان، مادران باردار و شیرده، بیماران 
صعب العلاج یا نقص دستگاه ایمنى، انواع عوارض حاد در کوتاه مدت، بطئى 

و یا درازمدت را به دنبال خواهد داشت.

خربزه از آن میوه هایى اســت که معمولا توصیه مى شود با برخى مواد غذایى مصرف 
نشود. ترکیب خربزه و عســل معروف ترین ترکیب ممنوعه است که همه ما در مورد 

عوارض خطرناك آن چیزهاى زیادى شنیده ایم. اما همراه خربزه چى نخوریم؟
1- خربزه و عسل

خربزه و عســل از معروف ترین ترکیبات ممنوعه اى هستند که همه ما در مورد آن ها 
چیزهاى زیادى شنیده ایم. گفته مى شــود که مصرف خربزه و عسل موجب دردهاى 
شدید شکمى و قولنج شــدید معده مى شود و مشــکلات جدى براى سلامت ایجاد 

مى کند.
2- خربزه و لیمو

یکى از میوه هایى ممنوعه که نباید با خربزه مصرف شــود، لیمو است. مصرف لیمو 
همراه با خربزه موجب افزایش اسیدیته معده و بروز مشکلات گوارشى مثل رفلاکس 

و سوزش معده مى شود.
3- خربزه و آناناس

مصرف همزمان خربزه و آناناس موجب تحریک معده و بروز مشــکلات گوارشــى 
مى شود و از همین رو بهتر است این دو میوه را با هم مصرف نکنید.

4- خربزه و خیار
اگر خربزه را همراه با خیار میل کنید، ممکن است دچار مشکلات گوارشى شوید و درد 

و سوزش معده را تجربه کنید.
5- خربزه و کدو

مصرف همزمان خربزه با کدو مى تواند سبب بروز مشکلات گوارشى شود و مشکلاتى 
جدى براى معده شما ایجاد کند.

6- خربزه و شیرینى جات
خربزه میوه اى سرشار از قند است که اگر با شیرینى جات و انواع شکلات مصرف شود، 
موجب افزایش قند خون مى شــود و از همین رو افراد مبتلا به دیابت باید از مصرف 

همزمان این میوه با انواع شیرینى اجتناب کنند.
7- خربزه و موز

خربزه و موز هر دو سرشار از پتاسیم هستند و مصرف هم زمان این دو میوه با هم موجب 

افزایش میزان پتاسیم در خون مى شود. در این شرایط ممکن است فرد احساس گیجى، 
ضعف، کاهش فشار خون و نامنظم شدن ضربان قلب را تجربه کند.

8- خربزه و گیلاس
یکى دیگر از میوه هایى که نباید با خربزه مصرف شود، گیلاس است. گیلاس و خربزه 
هر دو سرشار از اسید سالیسیلیک هســتند و از همین رو در صورتى که با هم مصرف 
شوند، میزان این اسید در بدن افزایش پیدا مى کند. در این شرایط فرد با عوارضى مثل 

سوزش، کهیر، التهابات پوستى یا خشکى پوست مواجه مى شود.
9- خربزه و شیر

یکى دیگر از ممنوعیت هاى غذایى با خربزه، شیر و محصولات لبنى است. مصرف شیر 
و خربزه موجب تحریک معده و بروز مشکلات جدى در گوارش مى شود.

10- خربزه و ماست
بهتر است هیچگاه خربزه را همراه با ماست مصرف نکنید، زیرا این کار موجب بروز سوء 

هاضمه و مشکلات گوارشى مى شود و براى سلامت مضر است.
11- خربزه و تخم مرغ

مصرف خربزه و تخم مرغ با هم موجب بروز مشکلات گوارشى و سنگین شدن معده 
مى شود و براى سیستم گوارشى مضر است.

12- خربزه و دوغ
معمولا توصیه مى شود که از خربزه در کنار محصولات لبنى استفاده نکنید. از مهم ترین 
عوارض خوردن خربزه با دوغ مى توان به بروز مشکلات گوارشى و سوءهاضمه اشاره 

کرد.
13- خربزه و بستنى

بستنى یکى دیگر از محصولات لبنى است که بهتر اســت با خربزه مصرف نشود. از 
مهم ترین عوارض خوردن خربزه با بستنى مى توان به مشکلات گوارشى اشاره کرد.

14- خربزه و ماهى
گفته مى شــود که مصرف خربزه و ماهى موجب بروز مشکلات گوارشى مى شود. در 
پاسخ به این سوال که چند ساعت بعد از خوردن ماهى خربزه بخوریم، باید بگوییم که 

بهتر است حداقل حدود 2 تا 3 ساعت صبر کنید و بعد خربزه را مصرف کنید.

درمان فوری سکسکه در چند ثانیه اتفاقی که بعد از مصرف بیش از حد مکمل ها در بدن می افتد

خربزه را با چی نخوریم؟ 
یک مطالعه علمى نشان داد که برخى رنگ ها پشه ها را بیشتر به خود 
جذب مى کند، بنابراین بهتر اســت از برخى از رنگ ها اجتناب کنید تا 

گزیده نشوید.
با فرا رسیدن تابستان، پشه ها همزمان با گرم شدن هوا و تابش آفتاب باز 
مى گردند. این حشرات به ویژه در شرایط مرطوب تکثیر مى شوند. یک 
مطالعه اخیر در آمریکا نشان داد که رنگ لباسى که مى پوشید مى تواند 

بر جذب پشه ها به سمت شما تأثیر بگذارد.
تیمى از محققان دانشگاه واشنگتن به سرپرستى جفرى ریفل، پروفسور 
زیست شناسى، رفتارهاى تغذیه اى را در پشه ها را بررسى کردند. این 
دانشمندان به دنبال درك سیستم هاى حسى پشه ها بودند تا بفهمند 
این حشــرات دقیقا چگونه غذاى خود را پیدا مى کنند. آنها همچنین 
تفاوت هاى رفتارى را بین پشه هاى نر که از شــهد تغذیه مى کنند و 
نیش نمى زنند بــا ماده هایى که براى تولید تخم به خــون نیاز دارند، 

بررسى کردند.
ممکن است برخى افراد ادعا کنند که بیش از دیگران مورد طمع این 
حشرات پرنده  مى شوند. ادعایى که مى تواند اشــتباه نباشد. در واقع، 
ویژگى هاى خاصى مانند دى اسید کربن آزاد شده توسط بدن، تعریق، 

دما و بوى پوست مى تواند ما را براى پشه ها جذاب کنند.
با این حال، به نظر مى رسد که پشه ها ابتدا با بوى پوست جذب مى شوند 

و این حشره در شناسایى آن به مانند هیچ حشره دیگرى نیست.
پروفسور ریفل در این باره گفت: «بوى پوست ما، عرق، نفس ما و دى 
اکسید کربنى که منتشر مى کنیم هرکدام جذب کننده هاى بسیار قوى 
براى پشــه ها هســتند.» وى در همین باره اضافه کرد: «و البته رنگ 

لباس هایى که میپوشیم.»
به گفته نویسندگان این مطالعه، پشه ها بیش از همه جذب رنگ هاى 
گرم  مى شوند، رنگ هایى که رنگ پوست ما را به آنها یادآورى مى کند. 
محققان در این باره مى گویند که این حشــرات بــه رنگ هاى قرمز، 

نارنجى و سیاه جذب مى شوند.
 بنابراین کسانى که مى خواهند طعمه نیش هاى گزنده پشه ها نشوند، 
باید لباس هایى با رنگ هاى ســبز، آبى روشــن، بنفش یا حتى سفید 
انتخاب کنند. این رنگ هاى روشــن گرما و نور بیشترى را منعکس 

مى کنند که پشه ها آن را دوست ندارند. 
رنگ بنفش نیز از جمله رنگ هایى بود که توسط پشه ها نادیده گرفته 
شد. این موضوع به این دلیل اســت که بنفش داراى کوتاه ترین طول 
موج در بین هر رنگ در طیف نور مرئى است. و از آنجایى که آن ها به 
رنگ هاى با طول موج بلند مثل قرمز و نارنجى اقبال نشان مى دهند، به 

رنگ بنفش نزدیک نمى شوند.

طبق پژوهشــى جدید، با پیروى از هریک از رژیم هاى غذایى مبتنى 
بر «چهار الگوى غذایى سالم» مى توان خطر مرگ زود هنگام را تا 20
درصد کاهش داد. به گزارش سى ان ان، با پیروى از هریک از رژیم هاى 
غذایى ســالم، که همگى بر مصرف «غلات کامــل»، «میوه ها»، 
«ســبزیجات»، «آجیل ها و دانه ها و حبوبــات» متمرکزند، کمتر در 
معرض خطر مرگ ناشى از سرطان، بیمارى هاى قلبى عروقى و تنفسى 

و عصبى قرار مى گیریم. 
طبق نتایج این پژوهش، بیش از یک روش تغذیه سالم براى رسیدن 
به ســلامتى وجود دارد. دکتر فرانک هو مى گوید که بیشــتر مردم از 
ادامه دادن یک رژیم غذایى خاص خســته مى شــوند که این چندان 
بد نیست، زیرا مى توانند سراغ رژیم هاى دیگر بروند. براى مثال، اگر 
از رژیم مدیترانه اى سالم پیروى مى کنید و بعد از چند ماه مى خواهید 
روش متفاوتى را امتحان کنید، سراغ «رژیم غذایى دَش» (DASH) یا 
همان «رویکردهاى تغذیه اى براى جلوگیرى از فشار خون بالا» بروید، 
حتى مى توانید سراغ رژیم غذایى آمریکایى بروید و رژیم شخصیتان 

را بسازید. 
مطالعه  هو و تیمش نشان داد که افراد چه طور و تا چه حد از چهار الگوى 
غذایى ســالم مطابق با دســتورالعمل هاى رژیم غذایى فعلى ایالات 
متحده پیروى مى کنند. رژیم مدیترانه اى، که بر میوه ها، سبزیجات، 
غلات کامل، آجیل، حبوبــات، ماهى و روغن زیتون مبتنى اســت، 
رایج ترین شیوه تغذیه بود. از سوى دیگر، رژیم غذایى مبتنى بر گیاهان، 
که بر مصرف محصولات گیاهى تمرکز دارد و محصولات حیوانى و 
الکل را منع مى کند، بالاترین امتیاز را داشــت، در حالى که کسانى که 
مقدار زیادى محصــولات حیوانى یا غذاهاى فراورى شــده و حاوى 

کربوهیدرات مصرف مى کنند، در پایین ترین رتبه قرار گرفتند.
طبق این پژوهش، رژیم غذایى سالم  کاهش 20 درصدى مرگ ومیر 
به هر دلیل را به همراه دارد. همچنین افرادى که رژیم غذایى شــان 
را در طى زمان بهبود مى بخشــند، کمتر با خطر مرگ ومیر ناشــى از 
بیمارى هاى مزمن مواجه اند. شرکت کنندگانى که رژیم غذایى شان را 
25 درصد بهبود دادند توانستند خطر مرگ ناشى از بیمارى هاى قلبى 
عروقى را بین 6 تا 13 درصد، سرطان را بین 7 تا 18 درصد و مرگ ناشى 

از بیمارى هاى عصبى را تا 7 درصد کاهش دهند.

اعتقاد برخى افراد این است که خوردن سیب مثل مسواك زدن عمل 
مى کند. آیا این موضوع درست است؟ دکتر فاطمه طباطبایى اشکذرى، 
دندانپزشک در پاسخ به این سوال گفت: در مورد سیب باید بگوییم در 
کتاب مک دونالد در مورد تغذیه دو تا سه میوه یاد شده است که مى توانند 
دندان را تمیزتر کنند سیب، هویج و کرفس ازجمله این میوه ها هستند. 

نه این که کار مسواك را کنند.
وى در ادامه توضیح داد: انسان هاى اولیه پوسیدگى خیلى کم داشتند، 
چون غذاهاى آن ها بیشــتر مواد جویدنى بود. انسان هاى مدرن کم 
کم شروع کردن غذاها را پختن، نرم کردن، پوره کردن که این کمتر 
جویدن و اســتفاده از غذاهاى نرم باعث پوسیدگى دندان ها مى شوند 
در واقع پوسیدگى بیمارى انســان هاى متمدن است. بنابراین با توجه 
به وضعیت الان ما، استفاده از مســواك و نخ دندان سرجایش است. 
این میوه هایى که گفته شد، بیشتر دندان را تمیز مى کنند چون جویدنى 

هستند.

پشه ها چه رنگی را برای نیش 
زدن دوست دارند؟

چه بخوریم
 که بیشتر عمر کنیم؟

خوردن سیب مثل
مسواک زدن عمل می کند ؟

یک تلاش مشترك تحقیقاتى که توسط دانشکده پزشکى و دندانپزشکى در دانشگاه 
وسترن و دانشگاه کالیفرنیا سن دیگو انجام شد، وجود یک عنصر ژنتیکى را در مصرف 

قهوه نشان داد.
این یافته ها نشان مى دهد که انواع ژنتیکى ارثى به طور قابل توجهى بر میزان قهوه اى 

که یک فرد احتمالاً مصرف مى کند تأثیر مى گذارد.
محققان موفق شــدند مناطق ژنتیکى مرتبط با مصرف قهوه را شناسایى کنند که 
نشان دهنده تأثیر ژنتیکى بر عادات نوشیدن قهوه است. الگوهاى متفاوتى در رابطه بین 
ژنتیک مصرف قهوه و شرایط روانپزشکى مانند اضطراب، اختلال دوقطبى و افسردگى 

بین مجموعه داده هاى ایالات متحده و بریتانیا مشاهده شد.
دکتر هیلى تورپ، محقق ارشد و محقق فوق دکترى مى گوید: «این مطالعه پیچیدگى 

تأثیرات ژنتیکى بر مصرف قهوه و اثرات بالقوه قهوه بر سلامتى را نشان مى دهد.
در حالى که این مطالعه بینش هاى جدیدى را در مورد اساس ژنتیکى مصرف قهوه 
ارائه مى دهد، از نقش آن در ناسازگارى هایى که نیاز به بررسى بیشتر دارند نیز رونمایى 

مى کند.
این تیم تحقیقاتى خواستار مطالعات بیشترى براى بررسى رابطه پیچیده بین مصرف 

قهوه، ژنتیک و نتایج سلامت در بین جمعیت هاى مختلف است.

«دلایل ژنتیکی» شما را به نوشیدن قهوه ترغیب می کند!

ننننننینننینینننینینینینینیینینینینین ا  روش ها مى توانند به رفع سریعع تع تع ترررررر ار اررر ار ار

دود  دقیقه رفع مى ش
ىخى دارد. اما در بر
که مدت زیادى 

 انقباض مکرر و 
یافراگم اســت. 
 ریه هاســت که 
ن ساده، سکسکه 

به داخل ریه ها به  ا

ى خانگى براى رفع 
یم:

غذى، 
شکر، 

عمدى، آوردن زانوها به ســم
نفس ع کشیدنزبان،

هههمچنین تــلاش
سسکسکه مانن
ننیز مى تواند
چچچنانچه سک
ببیبینجامد، اح
ووووووو باید براى
همچنین س
کنند، تحت

مى شوند.
چنانچه سکسک
براى ج
م



0606استاناستان 4901 سال بیست و یکمدوشنبه  11 تیر ماه  1403

رئیس کل دادگسترى اصفهان از آزادى 2 هزار و 918 نفر 
از زندانیان واجد شرایط استان در قالب طرح آیت ا... «شهید 
ابراهیم رئیسى» خبر داد.حجت الاسلام والمسلمین اسدا... 
جعفرى افزود: با توجه بــه اینکه آزادى هــزاران زندانى 
غیربزهکار و پیشــگیرى از حبس بســیارى از هموطنان 
بدهکار مالى یا محکومان به پرداخت دیات(سوانح رانندگى 
و حوادث کارگاهى) از ایام حضور شهید رئیسى در دستگاه 
قضا شروع شــد و تا زمان شهادت ایشــان در مقام رئیس 
جمهور ادامه داشــت، این طرح به نام آن شهید نام گرفت.
وى اظهار داشت: شهید آیت ا... رئیسى غیر از کمک هاى 
مالى در آئین هاى گلریزان ستاد دیه در برنامه ثابت سفرهاى 

اســتانى موضوع آزادى زندانیان را در اولویت قرار مى  داد.
حجت الاســلام جعفرى افزود: شناســایى زندانیان واجد 
شرایط در زندان هاى اســتان از اول اسفند سال گذشته تا 
ششم تیر امسال و همزمان به «هفته قوه قضاییه» انجام شد 
و پس از شهادت آیت ا... رئیسى این طرح با نام ایشان اجرا 
شد. وى با اشاره به منویات رهبر معظم انقلاب و تاکیدات  
ریاست قوه قضاییه بر لزوم کاهش جمعیت کیفرى زندان ها 
گفت: طرح کاهش جمعیت کیفرى زندان ها در اصفهان در 
اولویت دستگاه قضایى قرار دارد.   وى تصریح کرد: این طرح  
شامل حال افراد سابقه دار، حرفه اى، مرتکبان جرائم خشن، 

مهم و متجاوزان به مال، آبرو و ناموس مردم نخواهد شد.   

رئیس ستاد انتخابات استان اصفهان با اشاره به پیش بینى 
سه هزار و 169 شعبه اخذ رأى در استان، گفت: تعداد و 
نشانى شــعب اخذ رأى در مرحله دوم انتخابات ریاست  

جمهورى همانند مرحله نخست خواهد بود.
محمدرضــا جان نثــارى در خصوص رونــد برگزارى 
چهاردهمین دوره انتخابات ریاســت جمهورى در دور 
اول، گفت: هشتم تیر ماه مرحله نخست انتخابات ریاست 
جمهورى در اســتان اصفهان همزمان با سراسر کشور 
برگزار شد.وى با اشاره به برگزارى مرحله دوم انتخابات 
ریاســت جمهورى در جمعه پانزدهم تیر ماه، ادامه داد: 
فرآیند رأى گیرى تغییرى نخواهد داشت و همه واجدین 

شرایط مى توانند در مرحله دوم شرکت کنند.
جان نثارى خاطرنشــان کرد: مرحله نخست انتخابات 

در کمال آرامش و امنیت در استان اصفهان برگزار شد.
رئیس ستاد انتخابات استان اصفهان با اشاره به پیش بینى 
سه  هزار و 169 شعبه اخذ رأى در اســتان، عنوان کرد: 
مکان و تعداد شــعب اخذ رأى در این مرحله نیز همانند 
مرحله اول است و شیوه برگزارى انتخابات نسبت به دور 

اول تغییرى نخواهد داشت.
 جان نثارى در پایان گفت: البته تعرفه هاى جدید در اختیار 
شعب قرار خواهد گرفت، امیدوارم با حضور پرشور مردم 

شاهد برگزارى انتخاباتى باشکوه باشیم.

2918 زندانى در اصفهان با طرح 
«شهید رئیسى» آزاد شدند

تعداد و مکان شعب اخذ رأى 
اصفهان تغییر نمى کند

35 درصد از سرمایه اصفهان 
خارج مى شود

امیر کشانى، رئیس اتاق بازرگانى اصفهان مى گوید: 
نسبت مانده تسهیلات به سـپرده در استان اصفهان 
65 درصد اسـت و 35 درصد پولى که مردم اصفهان 
سـپرده گذارى مى کنند از اسـتان خارج مى شود. وى 
مى افزاید: تحلیل هاى انجام شده در این رابطه نشان 
مى دهد آنچه رتبه اصفهان را در امنیت سرمایه گذارى 
کاهش داده، عدم وفاى به عهد برخـى از دولتى ها و 
شرکت هاى دولتى و همچنین عدم عمل به تعهدات 

مسؤولان ملى و استانى است.

کمبود 2 گروه خونى
 در اصفهان

مدیرکل انتقال خون استان اصفهان از کمبود 2 گروه 
خونى O مثبت و AB منفى در استان اصفهان خبر داد. 
کیان دهراب پـور اظهار کرد: میـزان مراجعه به مراکز 
اهداى خـون در روزهـاى خیلـى گرم سـال کاهش 
مى یابد. از این رو با مشـکل تأمین برخى از گروه هاى 
خونى رو به رو هستیم. وى افزود: بر این اساس در حال 
حاضر با کمبود گـروه خونى O مثبـت و AB منفى در 
اصفهان رو به رو هستیم. مدیرکل انتقال خون استان 
اصفهان تصریح کرد: از همه شهروندان با این دو نوع 
گروه خونى درخواست مى شود نسبت به اهداى خون 

به افراد نیازمند توجه داشته باشند.

ثبت نام کتب درسى 
دانش آموزان 

رئیـس اداره رفـاه و پشـتیبانى اداره کل آمـوزش و 
پرورش اسـتان اصفهان از آغاز ثبت نام کتب درسـى 
دانش آموزان پایه هاى ورودى اول دبسـتان، هفتم و 
دهم از روز یکشنبه خبر داد. مهدى منتجب  ادامه داد: 
ثبت کتب از طریق سـامانه هاى پنجـره ملى خدمات 
دولت هوشمند به نشانى my.gov.ir یا سامانه فروش 
و توزیع مواد آموزشى به نشانى irtextbook.ir انجام 
خواهد گرفت و براى ثبت نام از ایـن طریق باید اقدام 
کـرد. منتجب اذعـان داشـت: ثبت نـام دانش آموز در 
مدرسه لازمه ثبت نام در مدرسه است تا نام دانش آموز 
در سامانه سـیدا وارد شـده و امکان ثبت کتب درسى 

وجود داشته باشد.

نمایشگاه گروهى نقاشى 
در اصفهان

نمایشـگاه گروهـى نقاشـى با عنـوان فصـل رویش 
در اصفهـان گشـایش یافت. مسـئول برگـزارى این 
نمایشـگاه گفـت: در این نمایشـگاه 60اثر نقاشـى با 
روش هاى آبرنگ مدادرنگ، رنگ روغن و سـیاه قلم 
و با موضوع محتواى آزاد، صلح و خلاقانه کودکانه به 
تماشا گذاشته شده است. شیما سادات حسینیان هدف 
از برگزارى این نمایشگاه را توسعه و ترویج هنر نقاشى 
براى کودکان ومعرفى آثار نونهالان نوجوانان عنوان 
کرد و گفت: در این نمایشـگاه هنرمنـدان نونهالان، 
نوجوان و بزرگسال آثار خود را ارائه کرده اند. نمایشگاه 
نقاشى فصل رویش تا 15 تیر در گالرى خانه هنرمندان 

دایر است.

طرح مسجد کانون نشاط به 
اصفهان رسید

طـرح ملى مسـجد کانـون نشـاط همزمان بـا فصل 
تابسـتان در کانون هاى مساجد اسـتان اصفهان اجرا 
مى شـود. سرپرسـت سـتاد هماهنگـى کانون هـاى 
فرهنگـى و هنرى مسـاجد اصفهـان گفـت: مدیران 
مسـئول علاقه مند به اجراى این طرح مى توانند این 
اقدام خود را در رواق دانش سـامانه بچه هاى مسـجد 
ثبت کننـد. محمدتقى محمدیان از خیـران، مدیریت 
شهرى و نهاد هاى فرهنگى از کانون هاى مساجد در 
وسع خود حمایت تا آنان در فصل تابستان براى غنى 
سـازى اوقات فراغت کار کنند. وى افزود: با توجه به 
فعالیت خاص حدود هزار کانون فرهنگى و هنرى این 
استان در فصل تابستان امکان جذب بیش از صد نفر 

در هر مرکز وجود دارد.

خبر

مانى مهدوى
یکى دو ماه بعد از باز شدن درهاى کارخانه ریسباف 
به روى مردم اصفهان، حــالا گام هاى جدیدى به 
منظور احیاى این مکان تاریخى برداشته شده است.

آیین بازگشایى کارخانه ریسباف که از آن به عنوان 
پیش درآمدى بر آغاز مرمت و طراحى این بنا براى 
تأســیس و راه اندازى موزه اصفهان یاد شد، عصر 
روز شنبه 29 اردیبهشت ماه ســال جارى با حضور 
على اصغر شــالبافیان حســین آبادى معاون وزیر 
میراث فرهنگى و جمعى از مســؤلان شــهرى و 

استانى برگزار شد.
ریسباف تنها بازمانده دوره ورود صنعت نساجى به 
اصفهان در اوایل قرن است و به لحاظ تاریخى ارزش 
زیادى دارد اما پرونده تبدیل شدن آن به یک موزه 
بزرگ سال هاست که در کش و قوس ادارات مختلف 
معطل مانده است. اما در ماه هاى اخیر سرعت احیاى 
این بناى ارزشمند شــتاب گرفته و با استقرار مدیر 
کل جدید میراث فرهنگــى در اصفهان و همچنین 
حمایت صریح امام جمعــه اصفهان از این طرح، به 
نظر مى رسد آینده ریسباف با اتفاقات بزرگى عجین 

شده باشد.
اما احیاى ریسباف رسماً از چه زمانى آغاز خواهد شد 
و تا چه زمانى ادامه پیدا خواهد کرد؟ این موضوع در 
نشست روز شنبه 9 تیرماه در دفتر معاونت عمرانى 
استاندارى اصفهان به بحث گذاشــته شد. در این 
جلسه مهران زینلیان معاون هماهنگى امور عمرانى 
اســتاندار و امیر کرم زاده مدیرکل میراث فرهنگى، 
گردشگرى و صنایع دستى اســتان حضور داشتند 
که هر دو از آغاز هر چه ســریع تر مرمت این مکان 

حمایت کردند.
معاون هماهنگى امور عمرانى استاندارى اصفهان در 
نشست تصمیم گیرى به منظور مرمت کارخانه عظیم 
ریسباف، این اثر تاریخى را متعلق به مردم دانست و 
بر لزوم احیاء این مجموعه عظیم تاریخى تأکید کرد. 
زینلیان گفت: احیاء ریسباف اتفاق مبارکى است که 
در دوران دولت ســیزدهم انجام شد و با این وصف 
معتقدیم ریسباف متعلق به مردم است و به هر قیمت 

ممکن از احیاء آن حمایت مى کنیم.
او ادامه داد: مطابق با شــرایط موجود و با همکارى 
اداره کل میراث فرهنگى، گردشگرى و صنایع دستى 
اســتان اصفهان، خوشــبختانه طــرح مرمت این 
مجموعه در کوتاه ترین زمان ممکن تدوین و امروز 
آماده ایم تا مرمت این مجموعه را به ســرعت آغاز 

کنیم.
امیر کرم زاده مدیرکل میراث فرهنگى، گردشگرى 
و صنایع دستى اســتان اصفهان هم در این نشست 
گفت: خوشبختانه در کمتر از یک ماه پس از حضورم 
در اصفهان با همکارى کارشناسان خبره توانستیم 
طرح مرمتى این کارخانه عظیم و گزارش تصمیم در 
خصوص چگونگى مرمت آن را در پهنه اى به وسعت 
70 هزار مترمربع و با زیرســاختى بیش از 60 هزار 

مترمربع تهیه کنیم.
او ادامه داد: با توجه به ماده 27 قانون الحاقى برخى 
مواد به قانون تنظیم بخشى از مقررات مالى دولت، 
امروز آماده ایم تا بر اســاس تهیه طرح مرمتى، این 
مجموعه را در زمینه هایى همچون موزه منطقه اى، 
مجموعه گردشگرى و مجموعه بزرگ صنایع دستى، 
پس از تائید نهایى مســئولان وزارتخانه و استان، 
پس از طى مراحــل قانونى و انتخــاب نهادى که 
بتواند این مجموعه را به سامان برساند، در کمتر از 
5 سال به عنوان بزرگ ترین طرح میراث فرهنگى، 
گردشگرى و صنایع دستى کشــور به بهره بردارى 

برسانیم.
اما همزمان و در اتفاقى قابل توجه، معاون گردشگرى 
کشــور نیز در جدیدترین اظهارات خــود به احیاى 
کارخانه ریسباف واکنش نشان داده و ضمن آن که 
از این اقدام حمایت کــرده، کاربرى جدید کارخانه 
قدیمى اصفهان را بعد از احیاى آن  نیزاعلام کرده 

اســت. کاربرى جذابى که تا امروز درباره آن حرف 
هاى زیادى گفته نشده بود:

 «بر اســاس تفاهم نامه بین ســازمان گردشگرى 
ملل متحــد (UNWTO) و وزارت میراث فرهنگى، 
گردشــگرى و صنایع دســتى، مرکز بین المللى با 
موضوع توســعه، ترویــج و تحقیقــات کاربردى 
صنایع دستى، توسط ایران پیشــنهاد شد و پس از 
بررسى در ساختار ســازمان گردشگرى ملل متحد 
در کمیسیون مشترك آسیا نیز بررسى و مورد تاکید 
قرار گرفت و از سوى دبیرکل این سازمان، اهمیت 
این موضوع عنوان شد و به عنوان یک اقدام مهم و 
مبتکرانه از سوى جمهورى اسلامى ایران، معرفى 
و به دنبال آن تفاهم نامه بین ســازمان گردشگرى 
ملل متحد و وزارت میراث فرهنگى، گردشــگرى 
و صنایع دســتى، امضا خواهد شد. مرکز بین المللى 
صنایع دســتى به محلى براى حضــور هنرمندان 
صنایع دستى از مراکز مختلف دنیا با هدف توسعه، 
ترویج و تحقیقات کاربردى در حوزه صنایع دســتى 
کشورهاى مختلف تبدیل خواهد شــد. این مرکز 
در محل کارخانه ریسباف اصفهان دایر خواهد شد 
و با توجه به مصوبه حمایتى دولت ســیزدهم مبنى 
بر واگذارى این کارخانه به وزارت میراث فرهنگى، 
گردشــگرى و صنایع دســتى و با توجه به مرمت 
مجموعه و افتتاح آن، مى تواند نویدبخش این باشد 
که با ایجاد این مرکز شــاهد آمد و شد و تبادل بین 

هیئت هاى تجارى صنایع دستى و هنرمندان مختلف 
باشــیم و با افتتاح این مرکز حوزه صنایع دســتى و 

گردشگرى رونق خواهد گرفت.»
این ایده بسیار جذاب در حالى مطرح شده است که 
در خبرهاى منتشر شده پیرامون محتواى نشست 
روز شنبه در استاندارى اصفهان، به آن اشاره نشده 
است. آیا همزمانى اظهار نظر معاون وزارت میراث 
فرهنگى با نشست استاندارى باعث شده که مدیران 
استان اصفهان از کاربرى جدید ریسباف بى اطلاع 

باشند؟
تا امروز گفته مى شد کارخانه ریسباف به بزرگ ترین 
موزه کشور تبدیل خواهد شد اما حالا از ورود سازمان 
گردشــگرى ملل متحــد (UNWTO) به کاربرى 
ریســباف پرده برداشته مى شــود. این موضوعى 
بســیار مهم اســت که مى طلبد مدیران استان به 
سرعت نسبت به آن واکنش نشــان داده و مردم را 
جزئیات اجراى این طــرح و همچنین زمان بندى 

آن آگاه سازند.
به هر حال ریســباف از زمانى که در مســیر تحول 
جدید قــرار گرفته به کانون توجهات تبدیل شــده 
و هر خبــرى در رابطه با آن با حساســیت پیگیرى 
مى شــود. طبیعتاً زمانى که پاى یــک نهاد بزرگ 
و معتبــر بیــن المللى هم بــه این ماجــرا باز مى 
شــود، این توجهــات دو چنــدان اهمیــت پیدا 

خواهد کرد.   

بر اساس امضاى تفاهم نامه بین سازمان گردشگرى ملل متحد با وزارت میراث فرهنگى و به پیشنهاد ایران؛ 

مدیر کل ثبت احوال اصفهان گفت: حدود 6 هزار و 200 واقعه ازدواج UNWTO کاربرى ریسباف را تعیین مى کند
در بهار امسال در استان ثبت شد که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

2.3 درصد افزایش یافته است.
مجتبى یکتامنش افزود: شهرســتان اصفهان با 2 هزار و 722 واقعه 

ازدواج در این مدت با رشد 3/5 درصدى مواجه شده است.
وى اظهار کرد: شهرستان گلپایگان با 143 واقعه ازدواج در سه ماه 
نخست امسال، رشد 74 درصدى نسبت به بهار سال گذشته داشته 

است.
یکتامنش خاطرنشان کرد: طلاق در استان اصفهان در بهار سالجارى 

نسبت به مدت مشابه سال 1402 حدود پنج درصد افزایش یافت.
مدیر کل ثبت احوال اصفهان تصریح کرد: 12 هزار و 13 ولادت سه 
ماه ابتداى امسال در استان داشتیم که در مقایسه با مدت مشابه سال 

قبل نزدیک به سه درصد کاهش یافته است.
یکتامنش افزود: کلانشــهر اصفهان نیز با پنج هزار و 185 تولد در 
بهار امسال نسبت به مدت مشابه پارســال 2 درصد کاهش موالید 

داشته است.
وى ادامه داد: میزان ولادت در نطنز در بهار امســال نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته 29 درصد افزایش یافت که بیشترین میزان رشد 

ولادت را در مقایسه با سایر شهرستان ها دارد.
یکتامنش تصریح کرد: 6 هزار و 649 نفر در سه ماه ابتداى سالجارى 
در استان اصفهان فوت کردند که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 

یک درصد کاهش یافت.
وى اضافه کرد: بیشترین رشد آمار مرگ و میر مربوط به شهرستان 

سمیرم با 22 درصد افزایش نسبت به مدت مشابه سال قبل است.

مدیر منطقه هشت شهردارى اصفهان از پیشرفت 85 درصدى پروژه 
ایمن سازى بزرگراه شهید «ردانى پور» خبر داد. حسن محمدحسینى 
با بیان اینکه عریض بودن بزرگــراه ردانى پور (حدفاصل پل خیابان 
رباط تا پل شــهید چمران) منجر به بروز حــوادث و تصادفاتى در 
این بزرگراه مى شد، اظهار کرد: با بررســى هاى به عمل آمده، طرح 
ایمن سازى بلوار میانى با احداث جداول نیوجرسى استاندارد به ارتفاع 
90 سانتیمتر در دو مسیر شمالى و جنوبى این بزرگراه به طول سه هزار 

و 200 متر در دستور کار قرار گرفت.
وى افزود: عملیات احداث جداول نیوجرسى جنوبى از مسیر پل خیابان 
رباط به سمت پل شهید چمران به طول یک هزار و 650 متر به اتمام 
رسیده و عملیات مسیر شمالى از پل شهید چمران به طول یک هزار 
و صد متر اجرا شده و تا اواخر تیرماه سال جارى حدود 500 متر دیگر 

آن تکمیل خواهد شد. 
مدیر منطقه هشت شــهردارى اصفهان با اشاره به صرف هزینه 75 
میلیاردریالى براى ایمن سازى بزرگراه شــهید ردانى پور بیان کرد: 
پیشــرفت این پروژه 85 درصد بوده و تا اواخر تیرماه ســال جارى 

تکمیل مى شود.

2 نفر از دانشــجویان نمونه سال 1402 در کشــور از دانشگاه هاى 
صنعتى و علوم پزشکى اصفهان انتخاب شدند.

30 دانشجوى نمونه کشورى سال 1402 از دانشگاه هاى زیر پوشش 
وزارتخانه هاى علوم، تحقیقات و فناورى و بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکى روز یکشنبه در جشــنواره ملى دانشجویان نمونه در تهران، 

معرفى و تجلیل شدند.
دانشجویان اصفهانى حاضر در این فهرست، محمد حسین جلالیان 
دانشجوى دکتراى تخصصى مهندســى معدن از دانشگاه صنعتى 
اصفهان و مهدى هادیان برسیانى دانشجوى دکتراى بالینى دانشگاه 
علوم پزشکى اصفهان هستند.19 دانشجو از وزارت علوم، تحقیقات 
و فناورى از میان یکهزار و 171 دانشجوى شرکت کننده در جشنواره 
دانشجویان نمونه انتخاب شدند که یک نفر از آنها از دانشگاه صنعتى 
اصفهان است.همچنین 11 دانشــجو از وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکى از میان 883 شرکت کننده اولیه بعنوان برگزیدگان 
نهایى جشنواره دانشجوى نمونه کشورى در سال 1402 معرفى شدند 

که یک نفر از آنها از دانشگاه علوم پزشکى اصفهان است.
به گزارش ایرنا، جشــنواره ملى انتخاب دانشجوى نمونه هر سال با 
همکارى 2 وزارتخانه علوم، تحقیقات و فناورى و بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکى با هدف ایجاد انگیزه بین دانشجویان دانشگاه هاى 

سراسر کشور برگزار مى شود.
دانشجوى نمونه به فردى گفته مى شود که از نظر آموزشى، پژوهشى، 
فرهنگى، اجتماعى و فعالیت هاى بین المللى و فناورانه جایگاه برترى 

نسبت به سایر دانشجویان داشته باشد.
دانشجویان نمونه کشورى علاوه بر دریافت هدایا و جوایز نقدى از 
مزایایى همچون معرفى به بنیاد ملى نخبگان و تحصیل در یک مقطع 

بالاتر بدون شرکت در آزمون ورودى آن مقطع برخوردار مى شوند.

بیشترین تولد و وفات در کدام 
شهرهاى اصفهان بوده است؟

پیشرفت پروژه ایمن سازى 
بزرگراه شهید ردانى پور

2 دانشجوى نمونه کشورى از 
اصفهان انتخاب شدند

هواشناسى اصفهان درخصوص بادهاى تند و همراه با 
گرد و غبار در روزهاى دهم تا سیزدهم تیرماه هشدار 
داد. همچنین به شــهروندان اصفهانى و به خصوص 

مردم نیمۀ شمالى و شــرقى استان توصیه کرد که در 
فاصلۀ مذکور از ترددهاى غیرضرورى در سطح شهر 

خوددارى کنند.

ادارة کل هواشناسى استان اصفهان درخصوص وزش 
بادهاى نسبتاً شدید تا شدید در فاصلۀ دهم تا سیزدهم 
تیرماه هشدار داد و یادآور شد که این تندبادها همراه با 
گرد و خاك خواهد بود. بر این اساس، احتمال کم شدن 

شعاع دید و کاهش کیفیت هوا افزایش مى یابد.
این وزش باد و فعال شدن کانون گرد و غبار، مناطق 
شمالى، شــرقى، مرکزى و جنوبى استان اصفهان را 
در بر مى گیرد. پیش بینى مى شــود به جز مخاطرات 
یادشده، تردد در نیمۀ شرقى استان با اختلال همراه 
باشد. همچنین تخریب ســازه هاى موقتى و احتمال 
سقوط اشــیا از ارتفاعات در مناطق شرقى و شمالى 

استان اصفهان بسیار است.
با توجه به وضعیت پیش رو، به شهروندان اصفهانى و 
دیگر نقاط مذکور توصیه مى شود که در فاصلۀ دهم 
تا سیزدهم تیرماه از ترددهاى غیرضرورى در سطح 
شهر خوددارى کنند. این تأکید مخصوصاً دربارة افراد 

آسیب پذیر، مانند بیماران، کودکان و سالمندان است.
توجه حداکثرى به مقررات رانندگى در هنگام طوفان 
گرد و خاك و شن در نیمۀ شرقى اصفهان، مدیریت 
دوچندان تردد خودروها در شهرهاى مختلف، مدیریت 
مراکز آموزشــى و ادارى و درنهایت کنترل فعالیت 
واحدهاى صنعتى نیز از دیگــر توصیه هاى ادارة کل 
هواشناسى اســتان اصفهان در مقطع زمانى مذکور 

است.
گفتنى است که بر اساس نقشه هاى هواشناسى، دهم 
و یازدهم تیرماه در نیمۀ شرقى، گرادیان (شیب دمایى) 
فشارى حاکم خواهد بود که افزایش سرعت و شدت 
وزش باد و فعال شدن کانون هاى گرد و خاك و شن را 
به همراه دارد. ضعیف شدن دید افقى، کاهش کیفیت 
هوا و بالارفتن شــاخص کیفیت هوا در نقاط شمالى، 
شرقى و کم وبیش منطقۀ مرکزى استان اصفهان از 

پیامدهاى وضعیت یادشده خواهد بود.  

خطر آلودگى هواى اصفهان ت ا 13 تیرماه

سخنگوى ســازمان آتش نشــانى و خدمات ایمنى 
شــهردارى اصفهان گفت: حریق انبــار ضایعات 
پلاستیک دپو شده در محوطه روباز سکوى پسماند 
خشــک طعمه حریق شد. محمد شــریعتى اظهار 
داشت: ساعت 12:24 ظهر روز شنبه، انبار ضایعات 
پلاستیک دپو شده در محوطه روباز سکوى پسماند 

خشک طعمه حریق شد. 

وى با بیان اینکه حریق مذکور مى توانســت به یک 
بحران تبدیل شــود و کل فضاى محوطــه انبار به 
وســعت 7000 مترمربع را درگیر کند، گفت: 24 نفر 
آتش نشان به همراه دو نفر رئیس ایستگاه و یک مدیر 
منطقه عملیاتى و همکارى نزدیک رئیس مدیریت 
بحران شــهردارى اصفهان با 7 نفر نیرو، با اقدامى 
سریع و به موقع حریق را در فضایى 500 مترمربعى 

محصور و اطفا کردند.

 شــریعتى ادامــه داد: باتوجه به حساســیت مورد و 
احتمال گسترش حریق به کل فضاى انبار، بلافاصله 
اطفائیه هاى ســنگین و نیمه ســنگین و خودروى 
آب رسان از 10 ایستگاه آتش نشانى و استقرار اطفائیه 
از دو ایستگاه در رینگ پشتیبانى و همکارى نزدیک 
مدیریت بحران شــهردارى اصفهان با دو دستگاه 
خودروى آب رسان و یک دستگاه لودر به محل حادثه 

واقع در میدان جوان اعزام شدند.

سخنگوى ســازمان آتش نشــانى اصفهان گفت: 
حریق، انبار ضایعــات پلاســتیک در محیط روباز 
بــه وســعت 500 مترمربــع را درگیر کــرده بود 
که مهــار و اطفا شــد و باتوجه به وســعت حریق، 
عملیات جداســازى و لکه گیرى زمان بــر بود که 
پس از 5 ســاعت تلاش آتش نشــانان در ساعت 
16:29 دقیقه پایان عملیات توســط آتش نشــانان

 اعلام شد.

تلاش 24 آتش نشان براى جلوگیرى از یک بحران بزرگ 
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على مانیان، کاپیتــان تیم هندبال فــولاد مبارکه ســپاهان متولد 25
اردیبهشت 1364 در خمینى شهر است. وى که به همراه تیم ملى جوانان 
براى نخستین بار یک مقام آسیایى را براى هندبال ایران به ارمغان آورده 
است، یکى از پرافتخار ترین بازیکنان لیگ برتر نیز به شمار مى آید و 7 مقام 
قهرمانى با پیراهن سپاهان را در کارنامه دارد. مانیان در گفت و گو با فارس 
در اصفهان از مســیر زندگى ورزشى خود و مشــکلات هندبال اصفهان 

سخن مى گوید.

چرا هندبال را انتخاب کردید؟
برادر بزرگ تر من عضو تیم هندبال ذوب آهن بود و من براى تماشا تمرین 
و مسابقات به سالن مى رفتم و کم کم به هندبال علاقمند شدم و این رشته 

را از زمین آسفالت در خمینى شهر در سال 75 آغاز کردم.
در سایر رشته ها نیز فعالیت داشتید؟
به فوتبال و شنا علاقه دارم و عضو تیم استان هم بودم.

چه زمانى براى اولین بار به تیم ملى راه یافتید؟
در سال 1380 به عنوان عضو تیم ملى دانش آموزى به مسابقات جهانى در 
کشور یونان اعزام شدم و در ادامه عضو تیم ملى نوجوانان و جوانان شدم؛ 
در ســال 1383 براى اولین بار در تاریخ هندبال ایران توانستیم یک مقام 

آسیایى در رده ملى کسب کنیم.
حس و حال اولین حضور در تیم ملى چطور بود؟

آرزوى هر ورزشکارى اســت که پیراهن تیم ملى را بر تن کند، من نیز در 
آن لحظه خیلى خوشحال بودم که توانستم به این افتخار دست پیدا کنم.

در چه تیم هاى باشگاهى حضور داشتید؟
در تیم هاى مقاومت اصفهان، ذوب آهن اصفهان، نیک اندیش اصفهان، 

فولاد مبارکه سپاهان و باشگاه نجف عراق بازى کرده ام.
در چه مســابقات بین المللى شرکت داشتید و چه 

افتخاراتى کسب کردید؟
در مسابقات دانش آموزى جهان در سال 1380 مقام پنجم را کسب کردیم، 
در سال 83 با تیم ملى  جوانان سوم آسیا شدیم، در همان سال با سپاهان 
نایب قهرمان آسیا شدم، ســال 87 با سپاهان در آسیا سوم شدیم، در سال 
90 همراه با تیم ملى بزرگسالان در مسابقات انتخابى المپیک در جایگاه 

سوم قرار گرفتیم.
امسال هم به تیم سپاهان بازگشتید. 

من تا سال 96 در سپاهان حضور داشــتم، بعد از آن 3 سال در ذوب آهن 

بودم و سال 1400 به تیم سپاهان نوین پیوستم، دو سال در این تیم حضور 
داشتم و فصل گذشته به سپاهان بازگشتم؛ من با سپاهان افتخارات زیادى 
به دست آوردم که هفت قهرمانى در لیگ برتر از جمله این افتخارات است 

و همه آن ها را مدیون باشگاه بزرگ سپاهان هستم.
فصلى که براى سپاهان گذشت را چطور ارزیابى 

مى کنید؟
ما فصل را خوب شــروع نکردیم و تمرینات دیر آغاز شد، بازیکنان درگیر 
اردو ها و مسابقات تیم ملى بودند و نتوانستیم هماهنگى لازم را به دست 
بیاوریم؛ مصدومیت هاى متوالى بازیکنان نیز نظم تیمى ما را برهم زد، نکته 
دیگر این که تیم نسبت به سال گذشته خیلى تغییر کرده بود و بازیکنان 

زیادى از تیم جدا شده بودند.
لیگ امسال به طور کلى چه تفاوت هایى نسبت به 

سال هاى قبل داشت؟
یک لیگ فرسایشى را پشت سر گذاشتیم و بازیکنان زیادى در فصلى که 
گذشت آسیب دیدند اما تیم ها از نظر مهره و قدرت به یکدیگر نزدیک بودند 
یعنى هر تیم چند بازیکن ملى پوش داشت ؛ اکثر نتایج تیم ها در پایان بازى 
با اختلاف یک گل بود و این نشان مى دهد که تیم ها تقریبا در یک سطح 

بودند و یک اشتباه کوچک جایگاه یک تیم را تغییر مى داد.
چه پیشنهادى براى بهتر شدن لیگ دارید؟

به نظر من باید برنامه لیگ به شکلى باشد که تعطیلى زیاد بین مسابقات 
نباشد تا بازیکن بتواند آمادگى خود را حفظ کند و در بهترین سطح خودش 

باشد.
وضعیت هندبال اصفهان را چطور ارزیابى مى کنید؟ 

چه پیشنهادى براى بهبود وضعیت دارید؟
وضعیت هندبال اصفهان نسبت به سال هاى گذشته خیلى خوب نیست؛ 
اصفهان مهد هندبال ایران است و در گذشته صادر کننده بازیکن بود اما 
در حال حاضر ما بازیکن از بیرون مى آوریم که این نشان مى دهد ما در رده 
پایه خوب کار نمى کنیم؛ اگر بخواهیم هندبال قوى داشته باشیم باید در 
رده هاى پایه سرمایه گذارى کنیم و از مربیان بزرگ خارجى در این رده ها 
استفاده کنیم تا سال هاى بعد بتوانیم هندبالیست هاى خوبى داشته باشیم.
شما در زندگى ورزشى به افتخارات زیادى دست 

یافتید، آیا حسرتى باقى مانده است؟
دوست داشتم با تیم ملى به المپیک بروم که نتوانستم به این افتخار دست 

پیدا کنم.

مدیرعامل باشگاه ذوب آهن گفت: شنیده شده محمد 
حسین اسلامى  با اســتقلال توافق کرده، اما هر وقت 
قراردادش را امضا کرد و سر تمرین تیم رفت، مى توانیم 

بگوییم به استقلال رفته است.
نیما نکیســا درباره اینکه محمد ربیعى در فصل آینده 
ســرمربى ذوب آهن اســت یا خیر، اظهار کرد: ربیعى 
سرمربى تیم ماست. تعجب مى کنم از اینکه مى شنوم 
ربیعى سرمربى ما نیست. او فصل بعد سرمربى ذوب آهن 
اســت و قرار نیست از ما جدا شــود.مدیرعامل باشگاه 
ذوب آهن در مورد اینکه اعلام شــده محمدحســین 
اســلامى با اســتقلال توافق کرده و از ذوب آهن جدا 
خواهد شد، گفت: اســلامى قراردادى با ما ندارد و هر 
باشــگاهى که خودش دوســت دارد مى تواند برود.او 
تصمیم نهایــى اش را نگرفته و عِــرق و تعصب خیلى 
زیادى به ذوب آهن دارد. ما هم خیلى دوســتش داریم، 
چون به لحاظ اخلاقى، رفتارى و فنى مورد تأیید ماست. 
ان شاءا... تصمیم او بر ماندن در ذوب آهن باشد. من هم 
شنیدم با استقلال توافق کرده، اما هر وقت قراردادش 
را امضا کرد و سر تمرین تیم رفت، مى توانیم بگوییم به 
استقلال رفته است. هنوز که رونمایى نشده و عکسى 
از این بازیکن با پیراهن اســتقلال ندیدیم اما اگر رفته 
مبارك باشد. ان شــاءا... که اسلامى آینده خوبى داشته 
باشد.  نکیسا در خصوص اینکه محمدجواد محمدى با 
ذوب آهن قرارداد دارد یا خیر، چون بحث انتقال او مطرح 
شده بود، تصریح کرد: محمدى با ذوب آهن قرارداد دارد 
و فصل بعد براى ذوب آهن بازى مى کند. چند جلسه با 
محمد ربیعى برگزار کردیم و بیشتر بازیکنان تیم را حفظ 
خواهیم کرد، آنها هم دوست دارند تا بمانند. یک ارتباط 
عاطفى دو طرفه میان باشگاه و بازیکنان وجود دارد. بعید 

بدانم امسال ریزش آنچنانى داشته باشیم.   
مدیرعامل باشــگاه ذوب آهن در مورد اینکه ربیعى به 
باشگاه لیست داده و بازیکن خارجى هم در این لیست 
است، یادآور شد: لیست اولیه را از محمد ربیعى گرفتیم و 

بازیکن خارجى در این لیست نیست.  

رسانه هاى ورزشى یونان از پیشنهاد تیم تراکتور تبریز به 
کریم انصارى فرد خبر دادند.

در حالى که تیم فوتبال آریس سالونیکى تصمیمى براى 
تمدید قرارداد کریم انصارى فرد ندارد بیشتر رسانه هاى 
ورزشى یونان از احتمال پیوستن این مهاجم به تراکتور 

تبریز خبر مى دهند.
انصارى فرد که پس از ترك لیــگ برتر فوتبال قبرس 
در سال گذشــته میلادى به آریس سالونیکى پیوسته 
بود، به احتمــال فراوان از این تیم جدا خواهد شــد. بر 
اســاس گزارش رســانه هاى یونانى بازگشت به لیگ 
برتر ایران و تراکتور مى تواند یکى از انتخاب هاى کریم 

انصارى فرد باشد. 
انصارى فرد سابقه ســال ها بازى در سوپرلیگ فوتبال 
یونان براى تیم هاى پانیونیــوس، المپیاکوس، آاكِ و 

آریس را دارد.

کاپیتان تیم هندبال  سپاهان: 

دوست داشتم 
به المپیک بروم اما نشد

حضور بازیکن با تجربه ســپاهان در اســتقلال کمرنگ شــد. درحالى که برخى اخبار حاکى از این بودنــد که محمد کریمى 
کاپیتان  و بازیکن با تجربه ســپاهان به پوشــیدن پیراهن آبى نزدیک شــده اما به نظر مى رســد این بازیکن به ادامه کار در 
اصفهان نزدیک تر است. براســاس پیگیرى ها از باشــگاه سپاهان مشخص شــد کریمى در روزهاى گذشــته به توافقاتى 
براى ادامه حضور در این تیم رســیده و مســئولان باشــگاه اصفهانى امیدوار به توافق قطعى و نهایى با او هســتند. هرچند 
اســتقلال نیز با توجه به اینکه کریمى و ســپاهان بــه جمع بندى نهایى نرســیده اند، امیــد دارد بتواند در دقیقه 90 مســیر 
او را از اصفهــان به تهران تغییــر دهد اما مذاکــرات مثبت این بازیکــن با طلایى هاى اصفهــان فعــلا او را از پیراهن آبى

 دور کرده است.

بنابر اعلام باشگاه گیتى پسند، امیرحسین ساداتى «قُطر پاسور» تیم ملى والیبال بزرگسالان ایران با 
ثبت قرارداد در این باشگاه به جمع شاگردان سعید عقیلى در لیگ برتر فصل 1404-1403 پیوست. 
ساداتى، بازیکن ملى پوش کشورمان بتازگى همراه با تیم ملى والیبال در لیگ ملت ها حضور داشت. 
پیش از این، سعید عقیلى سرمربى، سعید سلیمى مدیر و همچنین محمد (هومن) باقرى کاپیتان و پاسور 
فصل گذشته تیم گیتى پسند در سمت هاى خود براى فصل 1404-1403 ابقا شدند و موسى سخاوى لیبرو فصل 
گذشته چادر ملو اردکان، عرفان جلالى نژاد قدرتى زن سابق پاس گرگان، شایان سپهرى فرد سرعتى زن فولاد 
سیرجان و بنیامین ایگدرى پشت خط زن سابق پاس گرگان که همگى عضو تیم ملى والیبال ایران هستند نیز به 

این تیم اضافه شده اند.

کاپیتان سپاهان از استقلال فاصله گرفت ملی پوش والیبال به تیم گیتی پسند  پیوست

از دست دادن شهریار مغانلو و رامین رضاییان 
بدترین خبر ممکن براى هواداران سپاهان 
در پنجره تابستانى لیگ بیست و چهارم به 

شمار مى رود. 
لیگ بیست و سوم در شرایطى براى سپاهان 
با رتبه سومى تمام شد که شهریار مغانلو با 16
گل آقاى گل مسابقات شد و رامین رضاییان 
هم توانســت با هت تریک در آخرین بازى 

فصل تعداد گل هایش را به عدد 8 برساند. 
شهریار مغانلو و پشت سر او رامین رضاییان 
ارزشــمندترین بازیکنان سپاهان در فصلى 
بودند که با قهرمانى طلایى پوشان اصفهانى 
تمام شــد و حالا از دســت دادن آنها ضربه 
بزرگى به شاکله اصلى تیم است که باید براى 

حضور قدرتمندانه در سه جام بسته شود.
 شهریار مغانلو به نظر مى رسد تصمیم خود را 
گرفته و با پرداخت مبلغى راهى امارات و تیم 
فوتبال کلبا خواهد شد و درباره رضاییان هم 
اگرچه مسئولان باشگاه سپاهان در تلاش 
براى حفظ او براى سومین سال پیاپى هستند 

اما کار آسانى پیش رو ندارند.

محرم نویدکیا سرمربى فعلى باشگاه مس رفسنجان قصد 
جدایى از این تیم را دارد.

تیم فوتبال مس رفســنجان در آغاز لیگ بیست وسوم 
کار خود را با ساکت الهامى شروع کرد اما نتایج ضعیف 
در نیم فصل اول، مدیران این تیم را مجاب کرد که با او 
قطع همکارى کنند. مس در نیم فصل اول فقط 12 امتیاز 
کسب کرد.در تعطیلات نیم فصل لیگ مدیران مس به 
دنبال سرمربى جدید و با سعید دقیقى سرمربى کنونى 

باشگاه شمس آذر قزوین هم به توافق  اولیه رسیدند اما با توجه به برآورده نشدن خواسته هاى این سرمربى، 
انتقال دقیقى به سرانجام نرسید. در نهایت  نارنجى پوشان به سراغ محرم نویدکیا سرمربى اسبق سپاهان 
رفتند.در شروع نیم فصل دوم لیگ بیست وسوم تیم مس رفسنجان با هدایت محرم نویدکیا توانست عملکرد 
راضى کننده اى داشته باشد. آنها حتى به فینال جام حذفى ایران هم رسیدند اما با شکست مقابل سپاهان در 
فینال، از رسیدن به جام قهرمانى بازماندند. نویدکیا پس از اتمام فصل جلسه اى با مدیران باشگاه داشت و تنها 
خواسته این سرمربى تعیین بودجه براى جذب بازیکن براى فصل جدید بود که مدیران مس پاسخ قطعى به 
او ندادند.شنیده ها حاکى از آن است که محرم  نویدکیا قصد دارد از نارن جى پوشان جدا شود و تصمیم او این 

بار بسیار جدى است. از گل گهر سیرجان به عنوان مقصد بعدى او یاد مى شود.

کوین یامگا مدافع - هافبک فرانسوى تیم فوتبال استقلال در تعطیلات نیم فصل سال گذشته در برخورد 
با امید حامدى فر از ناحیه چشم آسیب دید و مجبور شد چندین جراحى روى چشم مصدومش انجام دهد.

آسیب دیدگى یامگا به حدى بود که تا پایان فصل خانه نشین شد و تمریناتش را بیشتر به صورت انفرادى 
دنبال مى کرد. براى فصل پیش رو، صحبت هایى مطرح شد که شاید یامگا بخواهد با یک چشم به فوتبالش 
ادامه دهد. محمدعلى زارع پزشک استقلال در گفت وگو با تسنیم عنوان کرده بود: «وضعیت چشم یامگا رو 
به بهبودى است، ولى دید آن به اندازه چشم دیگر نیست. ایفمارك و کمیته پزشکى باید مجوز بازى با یک 
چشم را بدهند».پیگیرى ها نشان مى دهد که در قانون کلى پزشکى - ورزشى، در ورزش هایى که تماس 
وجود دارد، به بازیکنان توصیه مى شود با یک چشم بازى نکنند تا چشم دیگر دچار آسیب دیدگى نشود. در 
ورزش فوتبال، هم تماس بدنى وجود دارد و هم اینکه ممکن است توپ به چشم برخورد کند، به همین دلیل 

این توصیه به بازیکن مى شود.
بر همین اساس، در صورتى که گزارش وضعیت چشم یامگا به ایفمارك ارائه شود، طبق قوانین شاید الزامى 
نباشد، ولى حتماً توصیه مى شود که این بازیکن تا زمانى که چشمش بهبود نیافته است، با یک چشم بازى 
نکند. از باشگاه استقلال نیز خبر مى رســد که یامگا از لیست خارج مى شود تا وضعیت او تا پایان نیم فصل 

مشخص شود.

سپاهانی ها نگران دو فوق ستاره

جدایی نویدکیا جدی تر شد

چه چیزی مانع بازگشت 
یامگا به استقلال می شود؟

نکیسا: اسلامی با 
استقلال توافق کرد 

مبارک باشد!

پیشنهاد تراکتور

 به انصاری فرد

واگذاری نساجی قطعی است
حدود یک هفته بعد از پایان مسابقات لیگ برتر بود که باشگاه نساجى با صدور اطلاعیه اى اعلام کرد رضا حدادیان 
دیگر قصد باشگاه دارى را ندارد و شرایط واگذارى این باشگاه را هم به اطلاع عموم رساند. با گذشت چند هفته 
تصور مى شد مدیران نساجى از تصمیم خود منصرف شوند، اما حالا مدیران این باشگاه تاکید کردند که رضا حدادیان 
تصمیم خود را براى واگذارى نساجى گرفته است . حدادیان بعد از اینکه رسما اعلام کرد باشگاه نساجى را واگذار 
مى کند، به صورت رسمى این موضوع را به گوش مسئولان فدراسیون فوتبال رساند و حتى اعلام کرد در این 

وضعیت دیگر توان مالى براى تیم دارى ندارد.

شکست سنگین یاران حاج صفی  
تیم فوتبال آ ا ك آتن که براى سومین ســال پیاپى تصمیم به ادامه همکارى و حفظ احسان حاج صفى گرفته، 
نخستین بازى تدارکاتى پیش فصل خود را در کشور مقابل تیم آلکمار انجام داد و متحمل شکست شد. آ ا ك آتن 
که در فصل اخیر سوپر لیگ یونان با بدشانسى نتوانست به قهرمانى دست پیدا کند و در جایگاه دوم ایستاد، نخستین 
مسابقه دوستانه پیش فصل را در حضور ثابت احسان حاج صفى انجام داد و مغلوب شد. آ ا ك یونان در شرایطى که 

احسان حاج صفى را یک نیمه در زمین داشت، شش گل دریافت کرد.

انتقاد استراماچونی از حذف زودهنگام ایتالیا
سرمربى سابق استقلال از عملکرد تیم ملى ایتالیا با هدایت اسپالتى در یورو 2024 انتقاد کرد. استراماچونى مى 
گوید که لوچانو اسپالتى نتوانسته هویتى براى تیم ملى ایتالیا ایجاد کند و این باعث شده تا بازیکنان نتوانند از ظرفیت 
هاى خود استفاده کنند. سرمربى سابق استقلال معتقد است که اسپالتى در زمان مربیگرى روى نیمکت ایتالیا 
نتوانسته برنامه تاکتیکى مشخصى را براى تیم طراحى کند.  استراماچونى مى گوید که اسپالتى تغییرات زیادى در 

تیم ایجاد کرد ولى  در بازى با سوئیس نتوانسته یک بازى منسجم داشته باشد و به نوعى بدون تاکتیک باخت.

010203

بنابر اعلام باشگا
ثبت قرارداد در ای
ساداتى، بازیکن
پیش از این، سعیدع
فصل گذشته تیم گیتى پسن
گذشته چادر ملو اردکان، عر
سیرجان و بنیامین ایگدرى

این تیم اضافه شده اند.
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صاحب امتیاز: شرکت رسانه گستر نصف جهان

فرهنگى، اجتماعى،اقتصادى و سیاسىفرهنگى، اجتماعى،اقتصادى و سیاسى
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گزارش تصویری: ارمغان اصلحی 

احیاى کوره پزخانه تاریخى در اصفهان
بناى کوره پز خانه در میدان نقش جهان واقع است. قدمت این بنا به دوران صفویه برمى گردد اما کاربرى آن تا دوران قاجار حفظ شده است. 
این مکان در ابتدا محل پخت انواع سفالینه (آجر و ســفالینه هاى گوناگون) بوده و در دوره هاى بعد از آن، زورخانه و مکانى براى گرد آمدن

 گروه ها به ویژه بازاریان محل بوده است و پس از آن که کاربرى آن از دست رفته است، به محل جمع آورى نخاله هاى ساختمانى تبدیل شده 
بود. در دوره معاصر با همکارى اداره کل میراث فرهنگى و صنایع دستى استان اصفهان، عملیات مرمت، آماده سازى و تغییر کاربرى فرهنگى 

آن آغاز شده و در دست انجام مى باشد.


